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DEL PENEDES

ACTA DE SESSIO DEL PLE DE L(AJUNTAMENT

Identificacio de la sessio:

Num. : 10/2020
Caracter: ordinari
Data: 17 de novembre de 2020
Horari: de 19:00 a 22:36 bores
Lloc: Sessio Plenaria virtual

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV)

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabetic):

Ramon Arnabat i Mata (VeC) 
Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC) 
Salvador Campama i Romeu (ERC) 
Anna Doblas i Ruiz (JxV)
Montse Espinosa i Sospedra (ERC) 
Eladio Garcia i Lodeiro (C's)
Monica Hill i Gimenez (ERC)
Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
Joan Manel Montfort i Guasch (JxV) 
Meritxell Montserrat i Mestres (JxV) 
Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
Maria Ramon i Martinez (CUP) 
Dolors Rius i Marrugat (JxV) 
Francisco Romero i Gamarra (PSC) 
Aureli Ruiz i Mila (JxV)
Pere Sabat i Lluverol (ERC)
Lourdes Sanchez i Lopez (PSC) 
Gemma Urgell i Rocias (ERC)
Noel Vinas i Serrano (CUP)
Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absencia:

- Cap

Es present el secretari de I’Ajuntament, Eduard Marco i Alberti/ i tambe la 
interventora general Lidia Ruiz Ortiz.

Desenvolupament de la sessio

ACTA PLE. Aprovacio si s'escau, de Facta de la sessio ordinaria del dia 
20/10/2020.

1.
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Per assentiment, s'aprova Tacta de la sessio plenaria de 20 d'octubre de 2020.

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIO

l/2020/HIS_C - Aprovacio si s'escau, del Compte General de la Corporacio 
corresponent a I'exercici economic 2019 dels Pressupostos de I'Entitat, 
Serveis Municipals de Comunicacio, S.L, Empresa Municipal d'Aigues de 
Vilafranca, S.A., EPEL Institut Municipal de Formacio.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda propose al Pie Municipal el 
dictamen seguent, per al seu debat o aprovacio si escau:

2.

Vist el Compte General de I'exercici 2019, juntament amb tota la seva 
documentacio, segons la legislacio vigent.

Ates que la Titular de la Intervencio Municipal de fons va procedir a la formacio del 
Compte General d'aquesta Corporacio corresponent a I'exercici economic 2019.

Ates que amb posterioritat, la Comissio Especial de Comptes d'aquest Ajuntament 
en sessio celebrada en data 14 de juliol de 2020 va emetre el corresponent 
informe preceptiu en relacio al Compte General d'aquesta corporacio relatiu a 
I'exercici 2019.

Considerant que ha estat exposat al public junt amb I'informe de dita comissio, 
durant el termini de quinze dies, durant els quals, i vuit mes, els interessats van 
poder presenter reclamacions, objeccions o observacions.

Ates que de conformitat amb el contingut de la certificacio lliurada per la Secretaria 
de la Corporacio, durant el termini d'exposicio al public de dit Compte, i vuit mes, 
no s'han presentat aMegacions.

ACORDA

PRIMER.- Aprovar el Compte General de I’exercici 2019.

SEGON.- Remetre el Compte General aprovat juntament amb tota la documentacio 
que Tintegra a la fiscalitzacio del Tribunal de Comptes i a la Sindicatura de 
Comptes, tal com s'estableix en I'article 212.3 del Text Refos de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de marg, i, 
en compliment dels mandats de la Llei Organica 2/2012, de 27 d'abril, d’Estabilitat 
Pressupostaria i Sostenibilitat Financera, i altra normative concordant, al Minister! 
d'Hisenda.

VOTACIO:
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El dictamen es aprovat per 12 vots a favor (7 JxV, 5 PSC) i 9 abstencions (5 ERC, 2 
CUP, 1 C's, 1 VeC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que es porta a aprovacio el tancament comptable 
a 31 de desembre de 2019. Es I'aprovacio deflnitiva dels comptes, tant de Tentitat 
com de tots els ens municipals. Va ser informat favorablement per la comissio 
especial de comptes es el sotmetre a exposicio publica no hi ha hagut aMegacions 
hi toca aprovat definitivament pel Pie municipal.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia que s'abstindra.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que des de Vilafranca en Cornu s'han 
pronunciat a favor dels comptes a SERCOM com a Aigiies de Vilafranca, pero s'han 
abstingut a I'lnstitut Municipal de Formacio. Per tant el seu vot sera abstencio.

El Sr. Noel Vihas (CUP) anuncia I'abstencio i aprofita I'avinentesa per dir que a avui 
s'ha celebrat el judici contra el jove Vilafranquf Adrian Sas i volen denunciar que 
finalment la Generalitat de Catalunya no ha retirat la seva acusacio i ha continuat 
demanat els cine any de preso, contra el que va prometre la setmana passada el 
conseller Miquel Samper. Es intolerable que la Generalitat hagi continuat endavant 
amb la seva acusacio i els agradaria que els grups municipals de JxV i ERC demanin 
explicacions als seus respectius partits pel fet de que la Generalitat no hagi retirat 
la seva acusacio.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que ja que en Noel ha iniciat el Pie amb la 
peticio d'explicacions a ERC i JxV, aclareix que I'Adrina Sas sap que te el suport 
d'ERC de Vilafranca i han demanat les explicacions pertinents al conseller Samper 
per haver trencat els acords a que s'havia arribat i que s'havien fet publics.

Manifesta que en tots els ens s'han abstingut tret de a I'empresa municipal 
d'Aigues. Remarca que a I'lnstitut Municipal de Formacid, continua sense fer la 
tarifacio social de I'escola de musica, una eina que consideren imprescindible per 
fer d'aquest servei public municipal un servei accessible a tothom. No volen una 
escola de musica que deixi de banda a bona part de la poblacio de la Vila, per la 
impossibilitat d'assumir les actuals quotes lineals. La tarifacio social es una eina 
fonamental en la gestio dels serveis publics. Ara estem en plena crisi i ara mes que 
mai s'havia d'haver apostat en aquest sentit.

Pel que fa als comptes de SERCOM, manifesta cal invertir no nomes en equips 
teenies, sino tambe en la millora de les condicions laborals dels treballadors i 
treballadores.

Pel que fa als comptes de I'Empresa Municipal d'Aigues, valoren positivament 
aquest ens i demostra que la municipalitzacio dels serveis es una molt bona opcio. 
Cal seguir treballant en aquest sentit.

Anuncia I'abstencio.
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33/2020/HIS_MP - Aprovacio si s'escau, de Texpedient de modificacio de3.
credits.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Pie Municipal el 
dictamen seguent, per al seu debat o aprovacio si escau:

Ates que els diversos serveis han redactat els informes en els quals es justifica la 
necessitat de suplementar i crear noves aplicacions pressupostaries, pel normal 
funcionament de diversos serveis, derivades de noves necessitats sorgides.

Tenint en compte que ['expedient es tramita per raons de necessitat, plenament 
justificades, conforme el que disposa I'article 177 del Reial decret 2/2004, de 5 de 
marg, pel qual s'aprova el text refos de la Llei reguladora de les hisendes locals, els 
articles 35 a 37 del Reial Decret 500/90, i la Base 11 de les Bases d'Execucio del 
pressupost.

ACORD:

PRIMER: Aprovar Inicialment I'expedient de modificacio de credits num. 33/2020, 
en la modalitat de credits extraordinaris i suplements de credit, d'acord amb el 
detail sequent:

Ir. Modalitat: Credit extraordinari

Despeses a finangar:

Credits
totals

consignats

Aplicacio Descripcid Credit inicial Modificacions

anteriors
Modificacid

que es proposa

Policia Local: complement familiar1.13201,16400 0,00 0,00 370,00 370,00
0,00 0,00 370,00 370,00

Font de finangament : Anul.lacions o baixes en aplicacions pressupostaries

Modificacid 
que es 

proposa

Credits
totals

consignats

Aplicacid Descripcid Credit

inicial

Modificacions

anteriors

1.13201.12110 Policia Local: retrib. complementaries 1.296.585,00 •184.000,00 -370,00 1.112,215,00
1.296.585,00 -184.000,00 -370,00 1.112.215,00

2n. Modalitat: Suplement de credit
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Despeses a finangar:

Aplicacid Descripci6 Modificacions
anteriors

Credit inicial Modificacid 
que es proposa

Credits totals 
conslgnats

Manteniment ascensors edificls mpals.4.92023.22799 29.500,00 0,00 6.000,00 35.500,00
3.23104.22699 Serve! d'lnformacid i Atencid a la Dona 48.000,00 0,00 6.400,00 54.400,00

Actes culturals5.33401.22699 146.400,00 0,00 33.138,18 179.538,18
3.34102.22699 Progr.actlvltats esportives: complex aquatic 0,00 240.000,00 47.721,47 287.721,47
5.33303.44900 Vinseum 654.000,00 40.000,00 10.500,00 704.500,00
5.23103.48900 Fundacid Pro-Pened&s 90.000,00 0,00 10.000,00 100.000,00

D'empreses aut., clals., ind. (amortitzacid 
antlclpada prdstec credit local)2.01101.91302 2.540.000,00 134.574,03 113.908,52 2.788.482,55

3.507.900,00 414.574,03 227.668,17 4.150.142,20

Font de finangament : AnuMacions o baixes en aplicacions pressupostaries

Aplicacid Descrlpcid Credit Inicial Modificacions
anteriors

Modificacid Credits totals
conslgnatsque es proposa

4.13601.22799 Serve! contra incendis 30.000,00 0,00 •6.000,00 24.000,00
1.13201.12110 Polida Local: retrib. complementAries 1.296.585,00 •184.370,00 •60.288,18 1.051.926,82
5.33001.20800 Lloguer carrosses cavalcada de Reis 14.250,00 0,00 -14.250,00 0,00

Neteja vteria4.16302.22700 1.600.000,00 •174.880,32 •2.221,47 1.422.898,21
3.23102.48900 Rotary Club: Nit Solid^ria 3.500,00 0,00 ■ -3.500,00 0,00
5.33303.44901 Vinseum: Most Penedds Festival de Cinema 25.000,00 27,400,00 •25.000,00 27.400,00

Subvencid Simpdsium Coet5.33404.48900 2.500,00 0,00 -2.500,00 0,00
2.971.835,00 •331.850,32 •113.759,65 2.526.225,03

Font de finangament : Nous o Majors ingressos

Aplicacid Descripcid Modificacid 
que es proposa

DIPUTAClO: subvencid per amortitzacid anticipada prdstec Credit Local.76105 113.908,52
113.908,52

SEGON: Aprovat inicialment s'exposara al public, previ anunci en el Butlleti Oficial 
de la provincia de Barcelona, per quinze dies, durant els quals els interessats 
podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Pie. Es considera 
definitlvament aprovat si durant el citat termini no s'haguessin presentat 
reclamacions; en cas contrari, el Pie disposara d'un termini d'un mes per resoldre-
les.

Aquest ultim termini s'entendra comptat a partir de Tendema a la finalitzacio de 
I'exposiclo al public I les reclamacions es consideraran denegades, en qualsevol cas, 
si no es resolguessin en I'acte d'aprovacio definitiva.

TERCER: Aprovada definitlvament la modificacio s'inserira anunci al Butlleti Oficial 
de la provincia de Barcelona, resumit per capitols, I entrara en vigor al dia seguent
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de la publicacio al BOP. Es remetra copia a i'Administracio de I'Estat i a Morgan de 
tutela financera.

votaci6:

El dictamen es aprovat per 12 vots a favor (7 JxV, 5 PSC), 7 abstencions (5 ERC; 1 
VeC, 1 C's) i 2 vots en contra (2 CUP).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que hi ha necessitat d'adequar algunes petites 
partides.

Algunes venen donat per la necessitat de tancament del Complex Aquatic. Hi ha 
una partida destinada al Vinseum, una altra al festival del Most, que tot i no 
celebrar-se enguany, hi ha tasques que cal fer aquest any i tasques destinades a 
les activitats culturals que es realitzin al voltant de les festes de nadal.

Com a partida mes destacada es raplicacio de la subvencio rebuda per la Diputacio, 
que va destinada a Tamortitzacio parcial del prestec d'acord amb el conveni que es 
va signar.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia que s'abstindra. Tot i que va votar en contra del 
pressupost de I'Ajuntament, estant com esta la situacio, no posara pals a les rodes.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estem davant una nova modificacio de 
pressupost. Enten que en les circumstancies que estem, s'hagin d'anar fent 
aquestes adaptacions, pero li continua grinyolant el tema del Complex Aquatic. Cai 
reflexionar de com cal gestionar el Complex Aquatic. I'Ajuntament porta 288.000C 
en indemnitzacions al Complex Aquatic.

Li agradaria que abans de la Comissio informativa, el regidor els avances la previsio 
que hi ha per tal de poder fer aportacions en la Comissio informativa.

Anuncia I'abstencio.

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que aquesta modificacio es diferent a les 
altres modificacions a les que ens te acostumats el Govern. Entenen que Tactual 
situacio de pandemia hagi forgat a modificar el pressupost.

A Thora de votar tindran en compte la mala gestio que esta fent el Govern de la 
crisi social derivada de la pandemia. No s'han gestionat ajuts directes a la 
restauracio ni als autonoms. I es troben amb el fracas dels Vilafrancas.

Els hauria agradat veure politiques decidides de suport als autonoms 0 a la 
restauracio i per tot aixo, s'abstindran.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la modificacio respon a temes sobrevinguts.
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L'ha sorpres que ERC demani que Tajuntament faci ajuts directes als autonoms, 
cosa que li sembla surrealista, vist el fracas en la gestio dels ajuts als autonoms 
que ha fet ERC a la Generalitat i que ha comportat el cessament de diverses 
persones. El Govern municipal no aposta per les ajudes directes a repartir i que 
quan s'acabin els fons, s'ha acabat. El Govern ha apostat per I'efecte multiplicador 
que significa els vilafrancs. Es un tema que durara fins a la campanya de nadal.

El que es important es que s'utilitzin tot els recursos que Tajuntament ha posat per 
lluitar contra la pandemia, perque s'han posat moltissims recursos i esforgos a 
ajudar en les situacions que ha comportat la pandemia. Cada dia passen coses i cal 
fer equilibris i petits ajustos.

El Sr. Salvador Campama (ERC) manifesta que la intervencio Tha fet en clau 
estrictament. Si el Sr. Ruiz ho passa a nivell nacional, no pot ser que critiqui la 
subvencio donada al primer que arribi, perque Tajuntament de Vilafranca ha fet el 
mateix amb el Marketplace.

El Sr. Joan Manel Montfort (JxV) li sobta que ERC critiqui els vilafrancs. Si les coses 
haguessin anat be, s'haguessin penjat la medalla, perque van demanar 
insistentment participar en el Pla de xoc. Vam consensuar entre tots les mesures 
per reactivar i els vilafrancs estaven dintre les mesures acordades.

L'ajut del Marketplace, no eren ajudes directes al petit comerg, sino que es tractava 
d'estimular a donar-se d'alta a la campanya, cosa que es subvencionava amb 100€.

4. 4/2020/RH_COM - Aprovacio si s'escau, de la compatibilitat del Sr. Victor
Laspalas.

La Comissio Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Pie 
municipal, per a la seva consideracio i votacio, el dictamen sequent:

Ates que en data 2 d'octubre de 2020 el Sr. Victor Laspalas Zanuy ha presentat 
escrit en el Registre General d'aquest Ajuntament soMicitant la compatibilitat del 
seu Hoc de treball com Adjunt a la Direccio de Serveis Jurldics de TAjuntament de 
Vilafranca del Penedes amb les tasques de professor coHaborador a la Universitat 
Oberta de Catalunya.

Ates que el sr. Laspalas presta serveis en aquest Ajuntament com a Tecnic Superior 
en Dret, ocupant el Hoc d' Adjunt a la Direccio de Serveis Jundics, amb una 
dedicacio de 35 hores setmanals.

Cal tenir en compte que a la peticio de compatibilitat efectuada li es d’aplicacio la 
Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions Publiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats 
del personal al servei de I'Administracio de la Generalitat.

Ates que la competencia per autoritzar la compatibilitat correspon al Pie de la 
Corporacio de conformitat amb Tarticle 14 de la Llei 53/1984.
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Ates que en I'apartat 1 de Tarticle 4 de la Llei 53/1984 de 26 de desembre, 
d'Incompatibilitats del Personal al Serve! de les Administracions Publiques estableix 
que podra autoritzar-se la compatibilitat, una vegada complertes les restants 
exigencies d'aquesta llei, per al desenvolupament d'un Hoc de treball en I'esfera 
docent com a Professor universitari associat en regim de dedicacio no superior a la 
de temps parcial i amb duracio determinada. Segons la documentacio aportada, 
s'observa que es compleixen els requisits, en tant que la dedicacio es inferior al 
limit establert i te una durada de finalitzacio prevista.

Ates que la peticio de compatibilitat que soMicita el Sr. Laspalas amb I'activitat de 
docencia com a professor coMaborador no entra en col-lisio amb I'activitat que 
desenvolupa a la Corporacio.

Ates que segons determina I'article 14 de la Llei 53/1984, el reconeixement de 
compatibilitat no podra modificar la jornada de treball ni I'horari de la persona 
interessada.

Ates que s'ha ernes informe juridic del qual es despren que el Pie pot, com disposa 
I'article 14 de la Llei 53/1984, d’incompatibilitats del personal al serve! de les 
Administracions publiques, i de la Llei 21/1987, si ho estima adient en aquest cas, 
declarar la compatibilitat per tal que el senyor Victor Laspalas Zanuy pugui 
compatibilitzar la seva activitat a I'Ajuntament amb I'exercici de I’activitat docent de 
professor col-laborador de la Universitat Oberta de Catalunya, sempre que es 
compleixin unes determinades condicions.

Per tot aixo, S'ACORDA:

Primer.- Declarar que el sr. Victor Laspalas Zanuy pot compatibilitzar el seu Hoc de 
treball a I'Ajuntament de Vilafranca amb I'exercici de I'activitat docent de professor 
col-laborador a la Universitat Oberta de Catalunya, amb els seguents criteris i 
limitacions:

a) Ei desenvolupament d'una tasca en el sector public es incompatible amb 
I'exercici de qualsevol carrec, professio o activitat, public o privat, que pugui 
impedir o menyscabar I'estricte compliment dels deures, o comprometre la 
imparcialitat o independencia (art. 1.3 Llei 53/1984)
b) Es podra autoritzar la compatibilitat, complertes les restants exigencies de 
la Llei, a un Hoc de treball en I'esfera docent com a professor universitari 
associat sempre que es tract! d'un regim de dedicacio no superior a la de 
temps parcial i amb una durada determinada (article 4 de la Llei 53/1984)
c) No es poden realitzar activitats en I'ambit privat que es relacionin amb les 
desenvolupades en el sector public (art. 11.1 Llei 53/1984).
d) L'activitat privada autoritzada no pot ocupar un temps de presencia o de 
feina igual o superior a la meitat de la jornada ordinaria de treball a 
I'Administrado (art. 12.2 Llei 53/1984)
e) El reconeixement de compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni 
I'horari de la persona interessada (art. 14 Llei 53/1984)
f) No es pot reconeixer la compatibilitat al personal que ocupa llocs de treball 
que comporten la percepcio d'un complement especific pel factor 
d'incompatibiiitat o per un altre concepte equiparable (art. 16 Llei 53/1984 i 
art. 331 Decret 214/1990)
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I'incompliment dels condlcionaments o limitacions anteriors pot donar Hoc a 
rexigencia de responsabilitat disciplinaria per falta molt greu.

Segon.- Notificar aquest acord a la persona interessada.

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per 13 vots a favor (7 JxV, 5 PSC, 1 C's) i 8 abstencions (5 
ERC, 2 CUP, 1 VeC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) es preceptiu que quan un treballador exerceix una activitat, 
per molt menor que sigui, necessita la compatibilitat que autoritza el Pie. Hi ha els 
informes juridlcs que confirmen I'adequacio a la llei. En el Dictamen hi ha els 
condicionants. Es tracta d'un treballador que s'ha reincorporat fa poc. En aquest cas 
estava fent unes activitats formatives I ha demanat acabar-les

El Sr. Eladio Garda (C's) manifesta que vlst I'informe jundic I ('expedient, votara 
favorablement.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncla que s'abstindra I aproflta per transmetre 
I'escalf de VeC a Adrian Sas i famllia, davant de les acusaclons de la Generalitat de 
Catalunya i de la Fiscalia. Pensen que Tunica soluclo es Tabsolucio.

El Sr. Noel Vlhas (CUP) anuncla que s'abstindran.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) anuncla que s'abstindran. Saben que es del tot 
legal. I saben que en la docencia, es valora molt que una persona en actiu pugui 
posar els seus conelxements a disposicio dels seus alumnes, pero sempre han 
defensat la redistribuicio del treball.

ALCALDIA

MOCIO PER ATURADA DESNONAMENTS Mocio56/2020/SEC_MP
presentada pel grup municipal d'ERC, per reclamar una aturada dels 
desnonaments mentre duri la pandemia.

5.

L'acces a Thabitatge es un dels reptes mes grans que tenim al davant I a la que 
hem de donar resposta com a administracions. Venim patint una crisl d'acces des 
de 2008, que lluny de solucionar-se, s'ha cronificat els darrers any, en bona part 
per Tincrement del preu del lloguer, ja que la major part del pare d'immobles esta 
en mans de grans propletaris I bancs, a qui ja pertoca que els exigim el retorn dels 
diners amb que els vam rescatar el 2008.
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Una situacio que s'ha agreujat arran de la crisi provocada per la pandemia de la 
Covid-19, augmentant la gravetat de I'emergencia habitacional, on moltes families 
han vist reduTts els seus ingressos exponencialment i les ajudes extraordinaries 
publiques han estat insuficients per donar resposta a les situacions d'exclusio 
habitacional que s7han vist abocades. Una situacio que ha portat moltes families a 
haver de destinar mes del 50% del seu salari al lloguer, una situacio insostenible.

El passat abril, amb Taprovacio de I'estat d'alarma, va entrar el vigor el Reial decret 
Lie! 11/2020, de mesures urgents extraordinaries per fer front a I’impacte economic 
i social de la COVID-19, que decretava una moratoria en els desnonaments de 
persones i unitats familiars en situacio de vulnerabilitat a causa dels efectes de la 
pandemia, mesures que en part es van ampliar fins al juliol. En el cas concret dels 
desnonaments, a final de setembre es va aprovar una nova prorroga de la 
prohibicio de desnonament per impagament fruit d'una disminucio d'ingressos 
durant la pandemia, i que acrediti la situacio de vulnerabilitat sobrevinguda.

La realitat es, pero, que el degoteig de desnonaments ha estat constant i sembla 
que la prorroga vigent no es suficient per cobrir totes les situacions, i deixa fora les 
persones en vulnerabilitat pre-COVID i aquelles persones en vulnerabilitat 
sobrevinguda no demostrable, a banda de curta en el termini, ja que nomes arriba 
a 31 gener de 2021.

Sembla evident doncs que la moratoria decretada pel Govern de TEstat Espanyol no 
es una mesura efectiva tenint en compte que els desnonaments a causa de la 
COVID-19 tenen un proces judicial llarg que va mes enlla de ITioritzo temporal 
marcat. La paralitzacio temporal dels desnonaments ha estat mes relacionada amb 
la paralitzacio de I'activitat dels jutjats, que amb els efectes de la moratoria 
decretada pel Govern de I'Estat Espanyol.

El govern catala, malgrat no tenir ies competencies plenes en aquesta materia, ha 
decidit impulsar una serie de mesures i decrets per protegir les families mes 
vulnerables i davant la inaccio del govern espanyol. A banda de la Llei de contencio 
de rendes en els contractes d'arrendament d'habitatge, aprovada recentment, 
aquesta setmana el govern catala ha aprovat un decret llei urgent per frenar els 
desnonaments de grans tenidors.

Un decret que vol reforgar la proteccio dels coMectius mes vulnerables davant 
possibles desnonaments mentre duri I'estat d'alarma o estigui en vigor qualsevol 
aitra restriccio de mobilitat per motius sanitaris. I per aquest motiu decreta la 
inadmissio a tramit i I'aturada dels procediments de desnonament en que no s'hagi 
acreditat I'oferiment d'un lloguer social. Una mesura que reforga I'obligacio vigent 
establerta per llei d'oferir un lloguer social abans del desnonament.

Des del mon local no podem tolerar mes excuses davant els centenars de families 
vulnerables expulsades de casa seva sense una alternativa. Cal, doncs, accions 
valentes de qui te la capacitat per fer-ho, per aturar els desnonaments i buscar 
alternatives per protegir les families mes vulnerables que son els que mes pateixen 
la crisi social i polftica derivada de la pandemia de la covidl9. Garantir el dret a un 
habitatge digne no va en contra del propietari sino que garanteix la millora de les 
condicions de I'habitatge.
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Per tot aixo el grup municipal d'Esquerra Republicana, proposa I'aprovacio dels 
seguents acords:

PRIMER. Mostrar el suport d'aquest consistori al Decret llei 37/2020, de 3 de 
novembre, de refer? de la proteccio del dret a I’habitatge davant els efectes de la 
pandemia de la COVID-19 aprovat pel Govern catala, i demanar als jutges que 
I'apliquin fins que el Govern espanyol no realitzi alio instat en els punts seguents 
d'aquesta mocio.

SEGON. Sense contingut

TERCER. Instar al Govern espanyol a modificar la Llei 1/2000, de 7 de gener, 
d'Enjuiciamiento Civil, per tal d'inadmetre a tramit les noves demandes, la 
suspensio de les demandes en curs, i la interrupcio dels llan?aments de grans 
tenidors que no acreditin Toferta de lloguer social previa.

QUART. Traslladar aquests acords al Govern espanyol i als grups parlamentaris 
del Congres dels Diputats, i al Sindicat de Llogateres del Penedes.

El text de la mocio recollida en aquesta acta reflecteix el resultat de la votacio, 
havent-se omes els apartats que no van resultar aprovats en la seva votacio en el
Pie.

VOTACIO:

La mocio es sotmet a aprovacio per punts:

Apartat Primer: s'aprova per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 
una abstencio (1 C's).

Apartat Segon: Es rebutjat per 8 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC) i 13 vots en 
contra (7 JxV, 5 PSC, 1 C's).

Apartat Tercer: s'aprova per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 
una abstencio (1 C's).

Apartat Quart: s'aprova per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 
una abstencio (1 C's).

INTERVENCIONS:

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que I'acces a I'habitatge es un dels reptes mes 
grans que tenim al davant i al que hem de donar resposta com administracions. 
Patim una crisis d’acces des del 2008, que s’ha cronificat en els darrers anys, en 
bona part a causa del preu del lloguer, ja que la major part del pare d’immobles 
esta en mans de grans tenidors i dels grans bancs i ja pertoca que la banca retorni 
els diners que se'ls va deixar el 2008.
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La situacio s'ha agreujat davant de la crlsi de la covid-19, on moltes families han 
vist reduTts els seus ingressos i les ajudes extraordinaries publiques han estat 
insuficients per donar resposta a la situacio d'exclusio habitacional a la que s'han 
vist abocades amb la declaracio de Testat d'alarma.

Amb Tentrada en vigor el Reial Decret Llei 11/2020, de mesures urgents 
extraordinaries per fer front a I'impacte de la covid-19, que decretava una 
moratoria dels desnonaments de personas i unitats familiars en situacio de 
vulnerabilitat a causa dels efectes de la pandemia, mesures que es van ampliar fins 
al mes de juliol; la realitat es que els desnonaments han estat constants i la 
prorroga vigent no es suficient per cobrir totes les situacions i deixa fora les 
personas amb vulnerabilitat precovid 
sobrevinguda no demostrable.

aquelles persones amb vulnerabilitat

Sembla evident que la moratoria decretada pel Govern espanyol no ha estat una 
mesura efectiva.

El Govern catala va decidir prendre mesures per tal de protegir a les families mes 
vulnerables. A banda de la Llei de contencio de rendes en els contractes 
d'arrendament d'habitatge, aquesta setmana el govern catala ha aprovat un decret 
llei urgent per tal de frenar els desnonaments d'habitatges propietat de grans 
tenidors, un decret que vol reforgar els coMectius mes vulnerables davant possibles 
desnonaments mentre duri la situacio de estat d'alarma, decretant la de no 
admissio a tramit en els procediments en que no s'hagi acreditat I'oferiment d’un 
lloguer social.

Des del mon local no es pot tolerar mes excuses davant de centenars de families 
vulnerables expulsades de casa seva sense una alternativa al davant. Consideren 
que des de Tajuntament de Vilafranca i des de tots els municipis es important que 
donin suport al Decret Lie! 37/2020, de reforg at dret a I'habitatge davant dels 
efectes de la pandemia de la covid-19. Es necessari demandes de suspensio de les 
demandes en curs i la interrupcio dels llangaments de grans tenidors que no 
acreditin I'oferta de lloguer social previa.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que I’argumentari es diu que la majoria dels pis 
esta en mans de grans tenidors I bancs I de que ja es hora de que els bancs 
retornin els diners amb que els van salvar I'any 2008. Aixo no va ser aixi, no es va 
salvar cap banc, es en salvar les caixes els consells d'administracio de les quals 
estaven majoritariament composats per politics de I'epoca que el que van fer es 
provocar Tenfonsament de la practice totalitat de les caixes.

Facil que faci el govern d'Espanya vostes mai ho donaran per bo.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estan d'acord amb Tesperit de la mocio. 
Li grinyola una mica la part expositiva. En ella s'infereix que el Govern de Testat ho 
esta fent tot malament i el Govern catala ho esta fent tot be. Cal ser critics amb 
tothom.

L'exclusio habitacional s'ha agreujat en motiu de la Covid.
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La situacio tambe s'esta patint a Vilafranca i el problema de tot es que I'habitatge 
continua considerant-se una mercaderia i no un dret de totes les persones a tenir 
un habitatge digne i assequible.

Diferents grups ban fet propostes al Pie i ara sembla que es va encarrilant amb el 
Pla Local d'Habitatge.

Posar tota la responsabilitat al Govern de TEstat no li sembla correcte. Considera 
. que les mesures de I'estat son insuficients, pero tenen el seu impacte, de la 

mateixa manera que tambe li sembla insuficient les mesures del Govern de la 
Generalitat al reduir als grans tenidors els efectes del Decret de 3 de novembre. 
Recordar que qui envia els Mossos en els casos de desnonament, es el Govern de la 
Generalitat

En tema d'habitatge, qui te la majoria de competencies es el Govern de I'estat. Cal 
exigir-li que la moratoria aplicada no estigui condicionada. Avui mateix a la tarda 
Unidas podemos, Units podem, ERC i Bildu han presentat una al-legacio als 
pressupostos de I'estat.

Finalment manifesta que donaran suport a la mocio tot i no estar d'acord amb 
I'exposicio de motius.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que dotar de mesures paMiatives en materia 
d'habitatge, es el minim que es pot fer per part de les administracions i consideren 
que la mesura s'hauria d'allargar mentre duri el problema d'escassetat d'habitatge.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que hi ha mocions que son excessivament 
generalistes i no s'adapten exactament a Vilafranca.

A la mocio es diu que una gran part del pare d'habitatge esta en mans de grans 
propietaris i bancs. A la diagnosi del Pla local d'habitatge es diu que un 20% dels 
900 habitatges buits, esta en poder dels grans tenidors d'habitatges, cosa que vol 
dir que I'altre 80% esta en mans de persones que tenen un habitatge i un segon 
habitatge.

Un desnonament a Vilafranca tarda uns dos anys. Per tant, els desnonaments que 
es produeixen durant la pandemia no tenen causa en la pandemia.

Fetes les precisions, es cert que I'habitatge es un dels reptes mes grans al que hem 
de donar resposta. Per aixo, aquest equip de Govern, en I'acord de legislatura, va 
crear I'Oficina Local d’Habitatge.

El factor de la vulnerabilitat ha de ser demostrable. No es poden destinar ajudes a 
coMectius que no son vulnerables. Proposen I'estudi cas a cas.

Donaran suport a I'apartat del decret llei 37/2020 de reforg de la proteccio del dret 
a I'habitatge.

Des d'aquest equip de Govern han mantingut converses amb la judicatura de 
Vilafranca per a que els casos de llangament, es passin del Jutjat al Serve! Cornu
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Processal t aixi els Serveis Socials tinguin informacio de quins son aquells casos, per 
veure si hi ha vulnerabilitat.

El Sr, Joan Manel Montfort (JxV) manifesta que la mocio planteja evitar qualsevol 
tipus de desallotjament. L'ajuntament no pot defensar oposar-se als desnonaments 
d'okupes conflictius.

Hi ha algun aspecte de la mocio en que no hi poden estar d'acord i demana votar la 
mocio per punts, perque estan en contra del punt 2.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que la mocio no analitza els desnonaments a 
Vilafranca, es de suport a un decret-llei.

Els agrada saber que I'obertura de I'Oficina Local d'Habitatge forma part de I'acord 
de Govern entre el PSC I JxV.

El que diu la mocio es que les mesures preses fins ara han estat insuficients.

Puntualitza que qualsevol proces de desnonament ha de tenir I'obligacio d'haver 
d'acreditar que s'ha ofert un lloguer social.

57/2020/SEC_MP MOCIO CCMA Mocio que presenta el grup municipal 
d'ERC per I'impuls de la delegacio al Penedes de la Corporacio Catalana de 
Mitjans Audiovisuals.

6.

La Corporacio Catalana de Mitjans Audiovisuals es una de les eines mes potents del 
pais a I'hora de projectar les diferents realitats existents de Catalunya. La qualitat 
del producte audiovisual que genera en demostra la professionalitat i el compliment 
de la missio per la qual va ser creada, I els mdexs d'audiencia en son el maxim 
valedor.

Un dels objectius que cal que la CCMA desenvolupi amb mes intensitat del que ha 
fet fins al moment, es el de donar cobertura a les diferents entitats territorials del 
pais.

Arran de la crisi economica del 2008 es va iniciar una reduccio de les delegacions 
territorials amb que comptava la CCMA, implicant d'aquesta manera una reduccio 
tambe de la qualitat i de pluralitat territorial, que es una de les essencies de 
Catalunya.

Tot i ser conscients de la realitat economica actual, considerem imprescindible que 
es renovin els compromises de cobrir tot el territori i de donar veu a les realitats 
territorials.

La vegueria del Penedes, aprovada el 2017, les seves quatre comarques que la 
componen (Alt Penedes, Baix Penedes, Anoia i Garraf) pateixen una infradotacio 
dels mitjans publics de comunicacio.

Actualment, el Penedes queda dins de tres ambits informatius: Catalunya Central, 
Barcelona i Tarragona. Aixo provoca que no s'entengui la vegueria com a territori
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conjunt i es converteix en I'ultim punt on es destinen els recursos i I'atenclo 
mediatica. Aquest fet provoca que el resso mediatic de la realitat penedesenca sigui 
molt irrellevant en els espais de la CCMA.

Es per aixd, que es important cobrir la realitat del Penedes mes a fons, de la 
mateixa manera que a la resta de territoris, un fet que ara no es aixi.

Actualment la informacio del Penedes es cobreix, com s'ha dit, des de tres espais 
comunicatius diferents dins de la CCMA, un fet que inexorablement condueix a no 
tenir la realitat del Penedes com a prioritat. Es per aixo que no n’hi ha prou en tenir 
"present" el territori des de Barcelona o Tarragona, el que cal es que des del 
Penedes es faci present.

Avangant i consolidant la presencia del Penedes en I'organitzacio de la CCMA es fara 
un pas mes per garantir una millor gestio de la comunicacio publica i que arribi a 
tota la ciutadania del pals.

Aquest passat mes de juliol el Govern de la Generalitat va anunciar Tinici del 
desplegament de la vegueria del Penedes i de les delegacions territorials dels 
departaments. Es considera que cal reforgar aquest desplegament dotant d’un 
univers comunicatiu conjunt i amb la delegacio de la CCMA al Penedes es un primer 
pas indispensable.

Per aquests motius, el Grup Municipal d'Esquerra Republicana proposa al pie de 
I'ajuntament de Vilafranca els seguents acords:

L'Ajuntament de Vilafranca insta el Govern a proposar la creacio d'una 
delegacio de la CCMA a la vegueria del Penedes, per tal que en faciliti la seva 
visualitzacio als mitjans publics Catalans i es pugui cobrir I'actualitat informative 
d'aquest territori en les millors condicions.

1.

2. Per trasllat d'aquest acord al Parlament de Catalunya, als grups 
parlamentaris, a la Corporacio Catalana de Mitjans Audiovisuals, al CoMegi de 
Periodistes i al Sindicat de Periodistes.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 1 
vot en contra (IC's).

INTERVENCIONS:

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que consideren necessaria una delegacio de 
la Corporacio Catalana de Mitjans Audiovisuals al Penedes. El Penedes esta 
disgregat entre les delegacions de Tarragona, Barcelona i Catalunya central. Cal 
una delegacio al Penedes per tal de poder donar un relat conjunt a alio que passa a 
la vegueria.
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El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que actualment la Corporacio Catalana de 
Mitjans Audiovisuals no esta servint per donar visio de la pluraiitat de la comunitat 
autonoma sino per expressar una unica visio de Catalunya, despreciant la resta.

Les televisions locals junt amb TVS i TV2 son un important factor d'informacio del 
territori.

El pressupost de TVS i de la Corporacio Catalana de Mitjans Audiovisuals es 
desmesurat. TVS es instrument partidista i poc plural. El despiegament es un 
augment de despesa i en aquest moment les prioritats haurien de ser unes altres. 
La vegueria ja disposa de suficients mitjans de comunicacio.
El que demanen son coses que depenen del seu partit i no del Pie.

Anuncia que votara en contra.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia el vot favorable i manifesta que aquest es un 
dels problemes per ser una Vegueria virtual. El govern de la Generalitat porta tres 
anys sense desplegar la vegueria.

El despiegament s’hauria de fer sense incrementar el cost de la Corporacio i es pot 
fer redistribuint els mitjans teenies i .personals de que disposa.

Li agradaria que TVS dones mes veu a mes gent, a altres coMectius.

Estant al govern de la Generalitat, sobta que presentin una mocio demanant al 
Govern aquesta mesura

El Sr. Noel Vinas (CUP) manifesta que sempre ha donat suport a la implantacio de 
la vegueria. Es un pas mes per afirmar la nostra identitat. La delegacio de la 
Corporacio Catalana de Mitjans Audiovisuals es important perque cal donar 
visibilitat i veu a la nostra realitat territorial des de I’ambit de les teiecomunicacions 
publiques.

Aprofiten per demanar el Delegat del Govern de la Generalitat al Penedes que 
treballin per dotar a la nostra vegueria dels suports necessaris per fer de la 
vegueria una realitat. Cal treballar el punts clau com la mobilitat i comunicacio 
entre diversos punts de la vegueria.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que des de 2017 no hi ha hagut 
despiegament. La delegacio es va crear al 2018 i des del 2017 estem en prorroga 
pressupostaria. Actualment hi ha un projecte de pressupost que diuen que preveu 
la partida per desenvolupar la vegueria.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) anuncia que votaran a favor i manifesta que es bo que hi 
hagi descentralitzacio dels serveis publics que depenen de la Generalitat, que des 
del territori es pugui decidir sobre els serveis que Tafecten. Espera que la resta de 
serveis es despleguin tal com ara s'ha compromes des del govern.
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58/2020/SEC_MP MOCIO EMPRESA PUBLICA Mocio que presents el 
grup municipal de la CUP i finalment tambe encapgalada pel d'ERC i de VeC, 
per ia creacio d'una empresa publics de serveis municipals

7.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 8 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC) i 13 vots en contra 
(7 JxV, 5 PSC, 1 C's).

INTERVENCIONS:

El Sr. Noel Vinas (CUP) manifests que la creacio d'una empresa publics de serveis 
municipals ha de ser una prioritat.

Es prioritari recuperar la gestio publics i directa de diferents serveis municipals que 
actualment estan externalitzats. Actualment hi ha un benefici privat a costa del 
servei public.

En massa ocasions s'ha abusat de la licitacio de serveis que, ha tingut com a 
consequencia I'aparicio de grans empreses que acumulen contractes publics. Les 
grans empreses concentren els grans contractes de les administracions i generen 
grans beneficis a costa de I’explotacio laboral de les persones que hi treballen i de 
la gestio de serveis que haurien de ser 100% publics.

La intencio de la mocio es contra empreses com Ferrovial, Acciona o Saba, que es 
facin amb els serveis publics i s'enriqueixin a costa tota la poblacio.

La gestio directa de serveis des d'una empresa municipal permet a I'Administracio 
tenir el control directe i democratic del servei, garantint la qualitat i podent 
gestionar el marge de benefici que hi pugui haver.

L'empresa publica de serveis municipals podria gestionar les zones blaves o el 
Complex Aquatic i nous serveis municipals com poden ser un serveis funeraris 
publics.

Proposen que no es dugui terme cap procediment licitatori sense I'informe economic 
previ.

La creacio de i'empresa de serveis publica es una forma mes de avangar cap a la 
sobirania sobre ambits i serveis que afecten a la vida de les persones.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que esta en contra de crear una altra empresa. 
Quan acaba una concessio es decideixi si ho gestiona I’ajuntament o si es fa un 
concurs public de licitacio. Unicament estan d'acord amb el punt 3 de la mocio. 
Anuncia el vot en contra.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) demana encapgalar la mocio i anuncia el vot 
favorable.

17



AJUNTAMENT 
4|n|^ VHAFRANCA 
\S DEL PENEDES

Les externalitzacions dels serveis publics dificulten el control public i democratic del 
servei. No esta demostrat que amb les externalitzacions el servei sigui millor, tal 
com s'ha comprovat amb les residencies. Aixi mateix, les condicions laborals dels 
treballadors normalment son pitjors.

Es hora de comengar a revertir les externalitzacions. Es partidari de la prestacio 
directa o amb empreses d'economia social i solidaria; es a dir, empreses que no 
tinguin com objectiu principal el lucre.

Ara s’apropa un temps en que caldra tornar a plantejar les concessions dels serveis. 
Caldria una analisi externa per saber quin a estat el rendiment de la concessio, tant 
economic, com social i com laboral.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que cal diferenciar el tema del model del 
tema de Tinstrument. Estan d'acord amb el model public dels serveis. Ara be 
I'instrument, pot ser de gestio directa o indirecta. Hi ha coses que o be les fa 
I'ajuntament o dificilment les fara la iniciativa privada.

L’ajuntament historicament ha treballat en fomentar cooperatives i economia de 
caracter social. L'ajuntament ha fet gestio publica fent servir gestio indirecta i 
directa, com fan la majoria dels ajuntaments.

Quan es fa una concessio, es important els plecs que s'aproven per garantir les 
millors condicions professionals, salaris, etcetera.
Em les concessions, creuen que s'ha de fer un estudi rigoros i decidir que convingui 
en aquest moment.

El fet de crear una empresa no garanteix absolutament res. Cal decidir tema a 
tema quina es la millor manera de gestionar cada servei.

Anuncia el vot en contra. Comparteixen el compromis de fomentar el model public 
de serveis.

El Sr. Salvador Campama anuncia que votaran a favor i demana encapgalar-la.

Manifesta que hi ha dues questions, la finalitat del servei public i quines son les 
condicions dels seus treballadors. Ens hem anat acostumant com les 
administracions externalitzen serveis publics.

Serveis com el Complex Aquatic, zones blaves o serveis funeraris no son exemples 
de politica social adequada, no son exemples de gestio publica des de l'ajuntament.

Les empreses busquen un benefici economic I passa sovint que per aconseguir 
beneficis economics, empitjoren les condicions laborals i aixo no es garantia de 
preus raonables per la ciutadania.

Des d'esquerra demanen municipalitzar els serveis funeraris. A Vilafranca 1'empresa 
municipal d'aigues funciona be i en aixo tots hi estan d'acord.
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El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que darrera de la mocio i ha un component 
Ideologic molt gran. Fa un mes la CUP va votar a favor de que la neteja de la via 
publica la faci I'empresa privada.

L'ajuntament te tres empreses publiques i dues fundacions. Les empreses publiques 
no es creen a cop de mocio. Les empreses s'han de crear despres dels estudis 
economics i teenies pertinents.

L'ajuntament te mes de 90 contractes externalitzat i som dels ajuntaments de la 
nostra mida que menys en tenen. Hi ha molts contractes que son inviables que 
siguin assumits de forma directa.

Aixl mateix tambe tenim certes dificultats legals per crear empreses.

Quan es licita un contracte, es valoren temes de qualitat i de capacitat. En quant a 
la municipalitzacio de zones blaves i Complex Aquatic cal fer un estudi acurat. El 
que es important es tenir-ne el controi.

Prop del 80% del volum economic de les externalitzacions es fa a traves 
d'empreses d'economia social. Recorda que els serveis funeraris la normativa 
determine que son serveis privats.

El Sr. Noel Vihas (CUP) mostra la conformitat amb les soMicituds d'encapgalament i 
manifesta que entenen que la mocio intenta caminar cap a la municipalitzacio dels 
serveis publics. Estan a favor de les empreses d'economia social.

Crear aquesta empresa no es crear un element buit d'objectius. No entenen que el 
PSC diu posicionar-se a favor dels serveis publics i votar en contra de la creacio 
d'una empresa de serveis publics. La CUP esta compromesa amb les entitats socials 
i solidaries del Penedes

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que ningu questiona la contractacio 
d'empreses d'economia social i solidaria.

El problema esta en la contractacio de grans empreses. En massa ocasions s'ha 
abusat de la licitacio de serveis, que ha tingut com a consequencia, I'aparicio de 
grans empreses que acumulen contractes publics.

Les grans d'empreses concentren els grans contractes de les administracions i 
generen grans beneficis a costa de I'explotacio laboral de les persones que hi 
treballen i de la gestio de serveis que haurien de ser 100% publics.

La intencio de la mocio es que empreses com Ferrovial, Acciona o Saba, es fan amb 
els serveis publics i s'enriqueixen a costa de tota la poblacio.

La gestio directa de serveis des d'una empresa municipal permet a I'administracio 
tenir el control directe i democratic del servei, garantint la qualitat i podent 
gestionar el marge de benefici que hi pugui haver.
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Una empresa publica de serveis municipals podria gestionar ies zones blaves o al 
Complex Aquatic i nous serveis municipals com poden ser un serveis funeraris 
publics.

Proposen que no es dugui a terme cap procediment de licitacio sense informe 
economic previ. La creacio de I'empresa de serveis publics es una forma mes de 
avangar cap a la sobirania sobre ambits i serveis que afecten a la vida de Ies 
persones

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que el que diuen es que crear una 
empresa no es una condicio per fer la gestio directa. No te res a veure que hi hagi 
una empresa de titularitat publica per fer la gestio directa d'un determinat servei. 
Els serveis son publics i som nosaltres els que aprovem eis plecs i diem com cal 
prestar el servei.

L'alcalde Pere Regull (PSC) manifesta que si un servei es pot fer amb una empresa 
publica segurament tots hi estem d'acord. La primera condicio ha de donar-se es 
que es pugui donar un bon servei. La segona condicio, que tinguin capacitat per 
fer-ho. I la tercera, que hi hagi viabilitat economica. Molts cops ei fet de ser publica 
una empresa, encareix el servei. No es pot crear una empresa per gestionar-ho tot. 
Enten que s'ha d'anar cas per cas, pero sense generalitzar.

59/2020/SEC_MP MOCIO SOBRE EMERGENCXA HABITACIONAL Mocio 
que presenta el grup municipal de la CUP i finalment tambe encapgalada pel 
d'ERC i de VeC, per adoptar mesures sobre emergencia habitacional.

8.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 8 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC), 1 abstencio (1 C's) 
i 12 vots en contra (7 JxV, 5 PSC).

INTERVENCIONS:

La Sra. Maria Ramon (CUP) Manifesten que es una mocio que voi donar resposta a 
I’actual situacio d'emergencia habitacional i que preveu un seguit de mesures que 
necessiten planificacio abans de la seva aplicacio. Fa un pareli de setmanes, la 
Generalitat de Catalunya va decretar un seguit de mesures restrictives com el toe 
de queda, el confirmem perimetral de Catalunya i el confinament municipal durant 
el cap de setmana.

La pandemia afecta Teconomia i accentua Ies desigualtats socials en I'ambit 
habitacional i en el subministraments energetics. La situacio de Ies persones sense 
liar 6s la veu agreujat pel tancament de i'Alberg Abraham a causa d’un cas de 
Covid. Llavors van ubicar Ies persones alberg fora de la Vila. Considerem que calen 
mesures urgents per paMiar aquestes situacions.

Una de les propostes es habilitar permanentment un espai a I'Alberg municipal que 
garanteixi I'allotjament provisional de persones amb extrema necessitat (casos de
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desnonament, onades de fred, pandemies...) i possibilitar tambe un menjador 
social.

L'Alberg municipal es un recurs public infrautilitzat que pot donar resposta a 
aquestes situacions i eliminaria el problema de genere que actualment adoleixen les 
entitats que presten aquests serveis.

Moltes de les mesures que proposen les han presentat el Pla local d'Habitatge.

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que habilitar un espai a I'alberg per aquests 
casos no es la funcio de I'Alberg. El que cal es demanar a I'estat que freni els 
desnonaments, cosa que ja n'han parlat en un altre punt del Pie.

Cal demanar a la Generalitat que ampliT el decret i recorda que seria millor regular 
els aspectes sobre els que te competencies.

En quant al punt cinque de la mocio, si hi ha recursos, hi esta d'acord.

En el punt sise, es parla de posar en marxa la mesa d'emergencia. Demana si aixo 
vol dir que qui actualment ho esta fent no ho esta fent be.

El punt sete de la mocio, creacio d'un punt d'acollida. I'equip de Govern respondra 
sobre les possibilitats.

En quant a regularitzar I'empadronament, ja s’esta fent. Els requisits legals els posa 
la legislacio corresponent.

Anuncia la seva abstencio.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que donara suport a la mocio I demana 
encapgalar-la.

Es un tema que preocupa a tots plegats. En la Comissio d'Habitatge es va informar 
que Vilafranca disposa de 4 habitatges per a us social i hi ha 20 soMicituds.

Les propostes que formula la mocio son coherents com a conjunt. Respon a un 
intent de fer un pla de xoc. Algunes de les propostes val la pena destacar-les. Les 
peticions fetes al govern de I'Estat i el govern de la Generalitat per tal que millorin 
la reguiacio i els desnonaments de families vulnerables, en cap cas de les mafies.

La mesa local d'emergencia pot complementar la tasca que fan els serveis socials. 
Es evident que fan falta mes habitatges per a emergencia.

En quant al tema de I'empadronament, recorda que a Vilafranca hi ha gent que es 
vol empadronar, resideix a Vilafranca i no aconsegueix empadronar-se.

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que comparteixen el sentit general de la mocio 
i demanen encapgalar-la.

Comparteixen tots els punts de la mocio. L'habilitacio d'un espai de I’Aiberg 
municipal es una demanda que s'ha fet des de! Departament de Treball Afers
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Socials i Familia, demanant la utilitzacio de I'Alberg per acollir families que han de 
fer la quarantena I son families vulnerables. No saben si aixo es compatible. Quan 
passi la crisi de la Covid s’ha de poder recuperar aquest espai per al seu us public.

Recorda que hi ha discriminacio per rao de genere. Les dones que estan en situacio 
d'emergencia habitacional, no disposen d'un recurs per poder fer I'acollida. 
Actualment se les deriva fora del municipi. Cal ampliar el pare d’Habitatge public 
municipal. No s'ha fet res amb els habitatges buits de la Vila. A Vilafranca hi ha 
persones que dormen al carrer. Hi ha gent que la desnonen. Hi ha gent que es veu 
en la necessitat de fer una ocupacio per raons socials.

Es Imprescindible tenir acces a I’empadronament. El Smdic de Greuges ja ho va 
posar de relleu. Es una obligacio empadronar-se i es una obligacio de I'ajuntament 
empadronar-los. Si no, s'esta negant uns drets I deixa fora dels circuits a les 
persones vulnerables.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) es torna a reafirmar amb la sensibilltat de Tequip de 
Govern en tots aquests temes. Te la sensacio de donar informacio a la comlssio 
informativa i que no se I'enten. L'equip de Govern fa feina, repassin les actes de la 
Comlssio Informativa, els projectes que han dut a terme, revisin les notes de 
premsa. Estan treballant.

En quan els desnonaments, n'han evitat moltissims de persones vulnerables a 
traves de converses amb el jutjat I mantenint una gran empatia als jutjats. I si mes 
no els han ajorrnat mentre no trobaven el recurs habitacional.

Al mes de gener-febrer, quan hi va haver un sinistre en un edifici a la Girada, es va 
allotjar les families a I'Alberg, els van donar manutencio a les families que llavors 
ho necessitaven.

Actualment la Conselleria ha demanat la disponibilitat de I'Alberg per a possibles 
necessitats per fer quarantenes de families vulnerables. I'Alberg Abraham esta en 
funclonament I durant tot de I’estat d’alarma van atendre quasi 20 persones. Van 
treballar els equips teenies I els equips politics.

En quant a Tassessorament jundic especialitzat, des de la legisiatura passada 
I’ajuntament compta amb un serve! d'intermediacio hipotecaria que esta convenient 
amb la Diputacio Barcelona.

Anem ampliant el pare d'habitatge d'emergencia.

Recorda que som un dels municipis amb la ratio d'habltatges socials mes alt de la 
provmcia de Barcelona.

Per qualsevol proposta que vagi a enriquir una proposta de l'equip de Govern hi ha 
les portes obertes per parlar-ne.

Marina Ramon (CUP) dona la conformitat amb les soMicitudsLa Sra.
d'encapgalament I manifesta que la intencio de la mocio no es atacar entre el que ja 
s'esta fent. El que proposen es que un dels espais Alberg municipal pugui ser 
considerat en els termes que planteja la mocio.
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L'equip de Govern diu que hi posen voluntat, pero votaran en contra.

Ef Sr. Ramon Arnabat (VeC) recorda que les rodes de premsa les fa l'equip de 
Govern i les fa I'oposicio. Una de les possibilitats que te la oposicio per debatre les 
seves propostes es la presenter

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que els grups municipals han fet moltes 
propostes. Han fet les critiques quan tocava, pero de propostes m'han fet moltes. El 
grup municipal d'ERC ha fet propostes de manera destacada en materia 
d'habitatge.

Es demana si una dona de Vilafranca es queda sense liar, quin recurs li ofereixen i 
durant quants dies.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que no preten donar cap lligo, al contrari 
d'alguns. Quan hi ha hagut propostes, molts cops les han entomat. I recorda que si 
es vol treballar, les portes estan obertes.

60/2020/SEC_MP MOCIO CIUTAT 30. Mocio que presenta el grup 
municipal de VeC i finalment tambe encapgalada pel grup d'ERC i de la CUP, 
per al declaracio de Vilafranca del Penedes com a ciutat 30.

9.

«Ciutat 30» es un plantejament que defensa la reduccio de la velocitat a 30 
km/hora de tot el transit rodat urba i que s'esta estenent per tota Europa i per 
diverses ciutats catalanes com Vic, Tarragona o Lleida, o d'altres que han iniciat el 
camf, com Barcelona o Reus. A I'estat espanyol, la ciutat de Pontevedra en va ser la 
pionera el 2010.

Vilafranca del Penedes ja ha implantat en alguns carrers la prioritat invertida I el 
maxim de velocitat en 30km/h, i ara cal que estengui aquest model a tota la ciutat.

A finals de 2012, la Unio Europea va registrar el principi d'una Iniciativa Ciutadana 
Europea (ICE) anomenada "30 km/h: per uns carrers mes habitables", que 
proposava: "30 km/h com a limit de velocitat estandard en tota la Unio Europea per 
a les arees urbanes/ residencials", per tal de complir els objectius mediambientals i 
de la seguretat vial de la UE, ja que aquesta mesura "ha demostrat ser efectiva per 
a reduir lesions i morts, soroll, contaminacio i emissions de C02, aixi com per a 
millorar el flux de transit, la seguretat de la mobilitat de les persones i un sistema 
de transport mes respectuos amb el medi ambient." Finalment, la ICE planteja que 
"per a complir el principi de subsidiarietat, les autoritats locals han de tenir la 
ultima paraula a I'hora d'establir limits de velocitat als seus carrers i establir 
alternatives equivalents per a complir els objectius."

Aquesta mesura ha significat un canvi radical per a les ciutats que ja Than 
implementat, ja que han passat d’una ocupacio que arribava en ocasions al 85% de 
Tespai per part dels cotxes, a situar les persones al centre de la planificacio urbana 
i aconseguir una mobilitat urbana sostenible, mes segura i saludable. Ha significat, 
en definitive, un canvi de la culture de la mobilitat.
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Aquest plantejament te, doncs, diversos objectius, tots ells encarats a millorar la 
salut publica i la seguretat vial. I els seus beneficis es reflecteixen en diferents 
ambits.

A 30 km/hora es mes improbable patir un accident, perque podem anticipar-nos i 
reaccionar millor a possibles situacions de rise, amb la qual cosa les consequencies 
no son tan greus ni per als conductors ni per als vianants.

A Barcelona, amb dades de I'Agencia de Salut Publica de la ciutat, aquesta 
restriccio de la velocitat en un 68% dels carrers ha comportat una reduccio del 
28.6% de mitjana del nombre de lesionats en accident de transit. I segons TOMS, 
amb aquesta mesura es redueix 5 vegades el rise de morir en cas d’atropellament.

La pacificacio del transit rodat augmenta la seguretat dels vianants tambe a les 
voreres, disminueix el nivell de soroll ambiental I provoca un descens en picat de la 
contaminacio en els nuclis urbans perque redueix en gran mesura i'emissio de 
gasos nocius i particules en suspensio, afectes molt beneficiosos per a la nostra 
salut.

La situacio del transit es mes tranquiMa i permet una major conciliacio amb els 
vianants i amb altres tipus de vehicles, com les bicicletes i els patinets. S'estimuia 
I'us de bicicletes i patinets electrics com a mitjans nets, eficients i saludables. 
Vehicles que tindran preferencia en calgada i una velocitat limit coherent amb les 
seves caractenstiques.

El plantejament de Ciutat 30, que te ja un llarg recorregut, combina el desig de fer 
ciutats i viles mes segures i saludables amb la necessitat de fer passes vers una 
mobilitat sostenible en el sentit d'aturar Temergencia climatica en la qual ens 
trobem i en la qual Temissio de gasos nocius per part dels cotxes hi te un paper 
important, tal i com s'assenyala en el Pla d'Accio per I'Energia Sostenible i el Ciima 
de Vila franca del Penedes (PAESC).

La situacio generada durant el confinament per la pandemia mondial de la Covid-19 
ha accelerat, al nostre entendre, la necessitat d'implementar aquesta mesura.

La pandemia de la Covid-19 ens ha portat com a societat a haver-nos d’enfrontar a 
una nova realitat sense precedents on s'estan plantejant a les ciutats d'arreu del 
mon diversos reptes per evitar la propagacio del virus i Taparicio en un futur de 
nous brots. Des de I'inici de la pandemia s'han recomanat mesures per evitar 
aglomeracions i fer que I'espai public ofereixi zones segures i amb el distanciament 
adequat per al passeig dels infants, de les persones grans i de la ciutadania en 
general, aixi com tambe per a la practice de I’esport.

En aquest sentit, la mobilitat ciutadana s'ha hagut d'adaptar per raons de seguretat 
sanitaria a una nova realitat que en moltes ciutats s'ha traduTt en mes espais per a 
vianants i/o per a I'us de les bicicletes. Son mesures encaminades en un principi a 
frenar el virus, pero que es poden arribar a convertir en permanents perque 
incideixen directament en la millora de I'entorn urba a petita escala i en una 
obertura dels carrers i les places a les persones. I tot plegat sense necessitat 
d'haver de fer grans i costoses intervencions urbanfstiques.
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La pandemia ha posat de manifest, tambe, la necessitat de respirar aire net, de 
tenir un medi ambient el mes net possible, ja que cada vegada es mes clara la 
correlacio entre contaminacio ambiental i afeccions i problemes respiratoris. En 
aquest sentit, TOMS va recordar, el passat 7 de setembre, amb motiu de la 
celebracio del primer Dia Internacional de I'Aire net per un cel blau, que la 
contaminacio empitjora el pronostic de la Covid-19 i aprofita I'avinentesa per 
reclamar als patsos europeus que segueixin en I'esforg de reduir I'emissio de 
contaminants i garantir la qualitat de I'aire.

Vilafranca en Cornu pensa que la nostra Vila no es pot quedar al marge de tots 
aquests canvis i, com estan fent altres viles i ciutats, cal aprofitar la crisi actual per 
a comengar a plantejar canvis positius de cara al futur, on la mobilitat sostenible, 
saludable i segura guanyi terreny als carrers de la nostra Vila.

Atenent a Texposicio precedent, es proposa al Pie de I'Ajuntament de Vilafranca del 
Penedes Tadopcio dels seguents

ACORDS:

1. Establir el limit de velocitat generic a 30 km/h per a les vies urbanes del 
nucli urba de Vilafranca del Penedes, modificant I'apartat 1 de I'article 49 de 
I'Ordenanga Municipal de Circulacio de Vilafranca del Penedes, d’acord amb 
el que especifica el Reglament General de Circulacio, i s'estudii si alguns 
vials, per la seva configuracio, aquest limit pot ser ampliat fins, com a 
maxim, els 50 km/h. Aquesta proposta es traslladara a I'equip redactor del 
Pla de Mobilitat Urbana Sostenible, per tal que sigui inclosa i es porti al 
debat ciutada del Pla que s'iniciara en el termini maxim d’un mes.

2. A partir d'aquesta reduccio, estudiar les mesures adients i la modificacio de 
I'Ordenanga de Circulacio per tal de facilitar la circulacio de bicicletes i altres 
enginys mecanics per la calgada i alliberar espai a les voreres per a la 
circulacio dels vianants i de les persones amb mobilitat reduida com, per 
exemple, la conversio de determinats carrers en zones de prioritat invertida.

3. Augmentar el numero d'aparcaments per a bicicletes i els aparcaments 
periferics per a cotxes, per facilitar la mobilitat sostenible a I'interior de la 
Vila. En els aparcaments periferics per cotxes s'instal-laran progressivament 
punts de recarrega de cotxes electrics, per tal de potenciar i facilitar Tus 
d'energies mes netes.

4. Comunicar aquests acords a les Associacions de Veins de la Vila, als centres 
educatius de la Vila i a les Associacions de Families d'Alumnes, a I'associacio 
per a la Promocio del Transport Public de I'Alt Penedes, als Consells 
Comarcals penedesencs, a la Diputacio de Barcelona i al Departament de 
Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya. I fer-ne amplia 
difusio ciutadana a mesura que els mesures aprovades es vagin 
desenvolupant i implementant.
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El text de la moclo recollida en aquesta acta reflecteix el redactat final que recull 
les diferents esmenes aprovades respecte a la versio original que es va sotmetre a 
consideracio del Pie.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per unanimitat dels regidors del consistori.

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia que es una moclo que incorpora dues esmenes 
formulades per I'equlp de Govern i per la CUP. Espera que aixo ajudi a que sigui 
acceptada i aprovada. Manifesta que hi ha diversos avantatges que fan que les 
ciutats 30 siguin una bona decisio. Es redueix de forma importantissim la 
possibilitat de patir accidents. Es redueix cine vegades el rise d’atropellament. Es 
redueix la contaminacio de forma substancial. Son tres punts molt concrets que 
marquen una Iinia a partir de la implantacio de la limitacio a 30

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que tenia la intencio d'abstenir-se perque no 
contemplaven la mesura de 50 km per hora a les vies de doble sentit.

El Sr. Noel Vihas (CUP) anuncia que votaran favorablement i demana encapgalar-la. 
La mobilitat a de prioritzar els desplagaments que eviti els vehicles a motor.

-5
El Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que comparteixen la preocupacio i interes per 
replantejar la mobilitat a Vilafranca. Semanen encapgalar la mocio.

Durant el confinament la contaminacio a Barcelona va disminuir un 60%. Podem 
anar aprovant pedagos i accions, pero necessitem un acord sobre cap a on hem 
d'anar. Cal que es reuneixi la Comissio del transport per replantejar la mobilitat a 
Vilafranca.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que I'important de la mocio es la limitacio a 30 a 
tots els carrers de Vilafranca, pero hi ha a zones concretes on cal estudiar la 
velocitat, ja que fins i tot la limitacio a 30 podria ser contraproduent. Els vials hi 
han de ser, pero cal que la circulacio sigui amable. Considerar que la resta 
d’esmenes tambe milloren la mocio.

El Pla de mobilitat cal que sigui viable I ha d’ajustar-se a I'urbanisme de la ciutat i 
cal que sigui viable economicament.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) agraeix el suport que donen tots els grups municipals i 
manifesta que espera tenir el Pla de mobilitat aviat.

10. 61/2020/SEC_MP. MOCIO SOBRE MILLORA DEL FINANgAMENT. Mocio 
que presenta el grup municipal de VeC per reclamar un millor finangament 
als ens locals.
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La pandemia provocada per ia COVID-19 ha desencadenat una crisi sanitaria, 
social, economica i humanitaria que ha requerit de la implementacio de mesures 
d'emergencia en tots els ambits i institucions, tambe per part del conjunt de 
ciutadanes i ciutadans del nostres pobles, viles i ciutats amb el confinament dels 
passats mesos de marg, abril, maig i juny i amb les mesures restrictives aplicades 
recentment per a reduir la probabilitat d'exposicio i contagi pel coronavirus.

Els pobles, viles i ciutats de Catalunya hem estat, com sempre, els qui hem liderat 
la resposta a Temergencia sanitaria, social I economica provocada per la 
pandemia. Els ajuntaments hem tingut una actitud proactiva prioritzant, reforgant i 
decidint mesures de proteccio de les families i els coHectius mes vulnerables, la 
proteccio del nostre teixit economic I del teixit sociocultural. Alhora, hem aplicat 
totes les mesures que, tant des del Govern de TEstat, com des del Govern de la 
Generalitat, han aprovat. Mesures adoptades sense la transferencia de recursos, 
fet que ha desestabilitzat la majoria de pressupostos municipals.

Per paHiar la greu situacio economica que patim els ajuntaments, el Congres dels 
Diputats el passat 20 d'octubre va apreciar la situacio de pandemia a I'Estat 
Espanyol, condlcio obligatorla per habilitar I'acord suspensiu de les regies fiscals 
per als anys 2020 I 2021 acordat pel Consell de Ministres de 6 d'octubre. Un fet 
necessari i reclamat pel municipalisme per alliberar els romanents del segrest de la 
Lie! organica 2/2012, de 27 d'abril, d'estabilitat pressupostarla I sostenibilitat 
financera que permetra desenvolupar els dlferents plans de reconstruccio locals I 
continuar exercint com a die de contencio davant d'aquesta crisi sense precedents. 
Aquesta es una mesura imprescindible per als ens locals, pero caldra que vagi 
acompanyada d'una reforma en breu termini de la lie! d'estabilitat pressupostarla 
que suprimeixi definitivament la regia de despesa o d'una prorroga suspensiva de 
fa regies fiscals per als ens locals mes enlla de 2021 per evitar-ne el seu col-lapse.

Pero, davant de Tevolucio de la pandemia els ens locals necessitem mes recursos 
addicionals. I no es suflcient amb la suspensio temporal de les regies fiscals calen 
recursos publics del Govern de I'Estat, particlpar directament sense tutelatges dels 
Fons europeus I un Fons compensator! de la Generalitat per a les despeses 
orlginades per la pandemia.

En relacio amb els ajuts del govern de I'Estat avalem la proposta realitzada per la 
Federacion Espahola de Municipios y Provincias (FEMP) amb el suport de la 
Federacio de Municipis de Catalunya (FMC) perque el Minister! d'Hisenda cre'i un 
fons per al sosteniment del transport public coHectiu urba, que cobreixi el deficit 
generat per aquest serve! durant la pandemia de la COVID-19 I la creacio d'un 
fons incondicionat segons criteri de poblacio I en funcio dels romanents dels 
ajuntaments, segons els parametres que rebin mes aquells que partelxen d'una 
situacio mes negativa.

Concretament, manlfestem el suport a la creacio d'un fons inicial de 400 milions 
d'euros per al sosteniment del transport public col-lectiu urba, que cobreixi el
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deficit generat per aquest servei durant la pandemia de la COVID-19 i la creacio 
d'un fons de 3.000 milions d'euros incondicionats i repartits de la sequent forma:

1 2.800 milions d'euros a repartir segons criteri de poblacio (aixo suposa 
aproximadament 59 €/habitant).

2. 200 milions d'euros repartits en funcio dels remanents dels ajuntaments, 
segons el criteri que rebin mes aquells que parteixen d'una situacio mes 
negativa:

100 milions d'euros a repartir entre els ajuntaments que no tenen 
romanents, i en funcio dels habitants. Es calcula que aixo afectaria 
aproximadament a 250 ajuntaments en tot I'estat i 3,6 milions 
d'habitants, per tant suposaria un Ingres addicional de 27 C/habitant

50 miiions d'euros a repartir entre els ajuntaments que disposen de 
romanents inferiors a 100 €/habitant. Aquesta mesura afectaria 8 
milions d'habitants, suposant un Ingres addicional de 6 C/habitant.

50 milions d'euros a repartir entre els ajuntaments que disposen de 
romanents superiors a 100 C/habitant. Aquesta mesura afectaria a 
35 milions d'habitants, suposant un ingres addicional d'1,40 
€/habitant.

a.

b.

c.

D'altra banda, considerem que cal sumar la veu de les ciutats al debat sobre la 
assignacio dels Fons de Recuperacio i Resiiiencia de la Unio Europea Next 
Generation ED, gue suposen una linia de subvencions de 72.000 milions d'euros 
per a Espanya. Es essencial reconeixer els municipis com a aliats clau en la lluita 
per un futur resilient i traslladar als governs dels estats membre de la Unio 
Europea I'exigencia per incloure les ciutats en els plans de recuperacio europea 
perque puguin gestionar directament d'una manera mes eficient dits recursos.

Les linies d'inversio que preveu el Pla de Recuperacio, Transformacio i Resiiiencia 
presentat pel Govern de I'Estat encaixen en els plans d'actuacio dels ens locals. Es 
per aixo, que els municipis volem ser un actor important en la gestio d'aquests 
recursos, i soMicitem una designacio directa dels fons europeus, que no passi per 
la intermediacio de la Generalitat de Catalunya.

Finalment, respecte el suport economic per part de la Generalitat de Catalunya, 
considerem molt insuficient el Fons Local de Cooperacio Extraordinari de 120 
milions d'euros (el 2020 es posarien a I'abast 20 milions d'euros i la resta es 
pagaria durant el 2021 amb criteris del Fons de Cooperacio Local amb 50 milions 
durant el primer trimestre, i els 50 milions restants durant la resta de mesos) 
anunciat pel Govern per dotar de recursos els ajuntaments perque fer front a la 
crisi de la COVID-19. Des de I'inici del primer estat d'alarma hem estat reclamant 
la creacio d'aquest fons i ara arriba molt tard i infradotat per abordar les politiques 
de recuperacio.

El govern de Catalunya ha d'assumir la seva responsabilitat envers els ens locals. 
L'aplicacio dels protocols de seguretat aprovats per la Generalitat de Catalunya
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suposa una major despesa per als ajuntaments, que en cap cas ha estat prevista 
ni acompanyada de recursos economics, alhora que els ingressos es veuen 
greument perjudicats.

La nostra voluntat parteix de la constatacio que els pobles I ciutats no nomes s'han 
vist afectades de manera desproporcionada per la crisi, sino que tambe estan en 
una posicio unica per abordar les necessitats immediates i a llarg termini de la 
seva ciutadania. Amb projectes a petita escala que es dirigeixin a les economies 
locals, millorin la resiliencia i impulsin la recuperacio ecologica, les ciutats poden 
crear vies de col-laboracio per aconseguir els objectius estrategics de Catalunya, 
Espanya i Europa.

Per tot aixo exposat, el Grup Municipal de Vilafranca en Cornu, soMicita al Pie de 
rAjuntament de Vilafranca del Penedes Tadopcio dels seguents

Acords:

Primer.- Instar el govern de I’Estat espanyol la creacio d'un Fons 
Extraordinari destinat als municipis amb una dotacio minima de 5.000 
milions d'euros per contribuir a la recuperacio economica i social.

Segon.- Instar el Govern de I'Estat espanyol a concretar el proces de 
governanga de la Generalitat de Catalunya i dels ens locals per a la 
participacio directa en els recursos provinents del Programa Next 
Generation UE.

Tercer.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya ha augmentar el 
Fons Extraordinari anunciat amb una quantitat minima de 150 milions 
d'euros I'any 2020 i la mateixa quantitat per a I'any 2021, amb I'objectiu 
de donar resposta, des de I'administracio mes propera al ciutada, a les 
mesures necessaries per reactivar les economies locals i atendre les noves 
necessitats socials que ha generat la pandemia.

Quart.- Instar el Govern de la Generalitat a complir I'acord amb les entitats 
municipalistes de Catalunya i transferir els governs locals el 85% de la 
recaptacio de les sancions aplicades per les policies locals per 
I'incompliment de les mesures de seguretat relacionades amb la lluita 
contra la pandemia.

Cinque.- Proporcionar, per part de la Generalitat, els ajuts als ajuntaments 
per afrontar els nous protocols de seguretat que generen despeses no 
pressupostades.

Sise.- Donar trasllat d'aquests acords a la Presidencia del Govern de 
I'Estat, a la Vtcepresidencia d'Economia i Hisenda del Govern de la 
Generalitat, als grups politics del Parlament Europeu, Congres, Senat i 
Parlament de Catalunya i a les entitats municipalistes de Catalunya.

El text de la mocio recollida en aquesta acta reflecteix el redactat final que recull 
les diferents esmenes aprovades respecte a la versio original que es va sotmetre a 
consideracio del Pie.
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VOTACIO:

La mocio es aprovada per unanimitat dels regidors del consostori

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la mocio Intenta que els fons covid-19 
d'Europa, que es canalitzen pel Govern de I'Estat, arribin als ajuntaments, que son 
els que estan a primera linia de batalla. Cal que es derivin de la forma mes directa 
possible als ajuntaments.

Hi ha hagut dues esmenes presentades per ERC. Plantegen que es doti 
extraordinariament de 5.000 milions d'€ orientats directament als ajuntaments i 
insta el govern de la Generalitat que doti una quantitat de 150 milions d'euros I’any 
2020 i 150 milions d'euros mes I'any 2021

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que es obvi que I'augment de recursos depen 
de I’administracio estatal i autonomica. Tot el que sigui mes recursos per 
Vilafranca, estan a favor. Anuncia el vot favorable.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que la LRSAL i la llei d’estabilitat 
pressupostaria impedeixen als ajuntaments lluitar contra la crisi que els afecta, ja 
que limita el creixement de la despesa publica malgrat que els ajuntaments tinguin 
recursos economics. Les entitats locals son les mes properes als ciutadans.

Els pressupostos de I’Estat prioritzen al pagament del deute davant de qualsevol 
despesa social, cosa que fa que no es pugui destinar part dels recursos publics a 
garantir les necessitats basiques com I’habitatge, I’alimentacio o el subministrament 
energetic.

Els ajuntaments haurien de poder utilitzar el romanent per a mesures socials.

Els Pressupostos Generals de I’Estat protegeixen les grans empreses, augmenta la 
despesa militar, inclouen insuficients mesures de fiscalitat progressiva i tota la 
despesa social descansa sobre el fons de recuperacio europeus, que a canvi exigira 
reformes en les condicions laborals i retallades en les pensions.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que el fons de recuperacio europeu hi ha 
diverses Imies. Els pressupostos preveuen alguna partida directa per a Catalunya. 
La Federacio Espanyola municipis ja ha presentat una proposta similar I esta en 
negociacio. Es necessari un pressupost addicional per a despeses dels ens locals.

Es important que nosaltres seguim preparant projectes financerament sostenible 
per tal que estiguin llestos quan arribi el finangament.

El Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que Testat espanyol sistematicament maltracta 
als ajuntaments Testat no te Competencies en salut pero anualment te un 
pressupost de 4.000 milions d'euros. Les competencies i les despeses les tenen les
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comunitats autonomes. Qualsevol mocio que parli de finangament i no parli del 
tracte fiscal que rep Catalunya, no es seriosa. Aqui havien proposat una esmena 
que no estat acceptada.

El govern espanyol ha acabat aprovant el que ha acabat aprovant perque hi va 
haver una revolta dels ajuntaments en contra del plantejament del Govern de 
I'Estat que significaven la descapitalitzacio de tots els ens locals, volia quedar-se 
amb la gestio dels romanents.

El que cal es derogar la regia de la despesa i la LRSAL.

El Sr. Aureli Ruiz (JxC) manifesta que en les mocions que defensen la millora del 
finangament dels municipis sempre hi estan d’acord. En moments com aquests, els 
ajuntaments no tenim recursos, no tenim les eines cal tenir, recursos per cobrir les 
despeses no previstes i per tal de poder fer algun un pla de reactivacio.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) agraeix el suport a la mocio les mocions tenen un 
objectiu i tractar altres questions relacionades Com pot ser el finangament de la 
Generalitat es aprofitar les nocions d’altres.

62/2020/SEC_MP MOCIO SOBRE GRATUITAT 061 Mocio del grup 
municipal de C's per a la gratuTtat del telefon 061 d'assistencia sanitaria de la 
Generalitat de Catalunya

11.

El telefono 061 es el numero que el departamento de salud pone a disposicion de 
los ciudadanos para la asistencia sanitaria telefdnica/ durante las 24 horas del dfa 
los 365 dfas del aho. Es el mismo numero que tambien se pone a disposicion de los 
ciudadanos de otras Comunidades Autonomas, pero, al contrario que en Pats Vasco, 
Pat's Valenciano, Madrid, Castilla la Mancha, Castilla y Leon, Islas Canarias, Galicia o 
Murcia donde el servicio se presta de forma gratuita, en Cataluha las llamadas a 
este numero de servicio publico suponen un coste que repercute directamente en la 
factura telefonica del usuario.

En relacidn con la actual crisis del COVID-19, las llamadas a este numero se 
multiplicaron llegando a las 18.000 llamadas diarias, lo que supuso importantes 
retrasos en la atencion, en algunos casos de hasta una hora y media de espera, e 
implicaron un sustancial incremento de coste para los usuahos que debtan esperar 
pacientemente durante mucho tiempo para poder ser atendidos.

Este hecho motivd diversas denuncias publicas, incluidos requerimientos 
parlamentarios por parte del Grupo Parlamentario de Ciutadans mediante preguntas 
al Govern, se presento tambien un requerimiento de actuacion ante la Fiscalta 
Superior de Cataluha por parte de la asociacion ciudadana El Defensor del Paciente 
y requerimientos ante la Comision Europea por parte del Grupo Renew Europe del 
Parlamento Europeo.

En fecha 12 de marzo de 2020, el Govern de la Generalitat mediante el Decreto Ley 
6/ 2020, de 12 de marzo, de medidas urgentes en materia asistencial, 
presupuestaria, financiera, fiscal y de contratacion publica, y con el fin de paliar los
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efectos de la pandemia generada por el SARS-CoV-2, aprobo su gratuidad 
temporalmente.

Ese mismo dia, en comparecencia publica conjunta del President de la Generalitat 
junto al Vicepresident, la consejera Empresa y el consejero de Trabajo y Asuntos 
Sociales, se anuncio el contenido del citado Decreto haciendo mencion expresa a la 
gratuidad del telefono 061.

La pagina web del Servei d'emergencies Mediques (SEM) recogio la noticia, e 
incluso, a dfa de hoy sigue anunciando que las llamadas a este telefono serfan 
gratuitas.

En la sesion plenaria del Parlament de Cataluha de 7 de octubre de 2020, se aprobo 
el punto 3 de la propuesta de resolucion numero 6 de las presentadas por el Grup 
Parlamentari de Ciutadans que decfa: "Mantener la gratuidad de las llamadas al 061 
y reforzar la plantilla de profesionales que lo atienden para asegurar que todas las 
llamadas seran atendidas con la menor demora posible."

No obstante, tenemos constancia de que a fecha de hoy este telefono ha vuelto a 
ser de pago y supone un coste importante para los usuarios que en muchas 
ocasiones tienen que mantenerse en Ifnea durante muchos minutos mientras 
esperan ser atendidos, en algunos casos superando la hora y media de espera, lo 
que supone un coste importante por llamada.

El Govern ha informado en fecha 15 de octubre de 2020, que el 061 dejo de ser 
gratuito al terminar el estado de alarma, sin que esa condicion estuviera prevista 
en el decreto ley 6/2020 ni en ninguna otra norma, lo que ha supuesto un acto 
arbitrario por parte del Govern que vuelve a repercutir el coste sobre los usuarios 
mientras mantenfa anuncios en paginas web oficiales que afirmaban que el 061 era 
gratuito, sin advertir de ninguna manera a los usuarios que volvia a ser de pago.

Por todo ello, el Grupo Municipal de Ciutadans Vila franca del Penedes (Cs) propone 
al Pleno la adopcion de los siguientes ACUERDOS:

Primero. - El Ayuntamiento de Vilafranca del Penedes insta al Departamento de 
Salud y a la Generalitat de Catalunya a garantizar indefinidamente la gratuidad del 
telefono 061 de asistencia sanitaria de la Generalitat de Catalunya.

Segundo.- El Ayuntamiento de Vilafranca del Penedes insta al Departamento de 
Salud y a la Generalitat de Catalunya a realizar una auditona interna para subsanar 
las graves incidencias y deficiencias del sistema, demoras y costes economicos para 
la ciudadanfa catalana sobre la atencion telefonica del 061 desde que se decreto el 
Estado de alarma a causa de la crisis sanitaria provocada por la pandemia de la 
COVID-19 hasta la actualidad e implementar medidas de agilizacion en la atencion 
telefonica del 061.

Tercero. - Trasladar estos acuerdos al Departamento de Salud de la Generalitat de 
Catalunya, a los grupos parlamentarios del Parlamento de Cataluha y a los medios 
de comunicacion y redes sociales de titularidad municipal.
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MOCIO DEL GRUP MUNICIPAL DE CS PEL TELEFON GRATUIT 061 D’ATENCIO 
SANITARIA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA.

El telefon 061 es el numero que el departament de salut posa a disposicio dels 
ciutadans per a I'assistencia sanitaria telefonica, les 24 hores del dia, els 365 dies 
de I'any. Es el mateix numero que tambe es posa a disposicio dels ciutadans 
d'altres comunitats autonomies, pero, a diferencia del Pais Base, Pats Valencia, 
Madrid, Castella La Manxa, Castella i Lleo, Canaries, Galicia o Murcia on es presta el 
servei de forma gratui'ta, a Catalunya les trucades a aquest numero de servei public 
son un cost que te un impacte directe en la factura telefonica de I'usuari.

En relacio amb Tactual crisi del COVID-19, les trucades a aquest numero es van 
multiplicar a 18.000 trucades d'un dia, la que es tradueix en retards significatius en 
Tatencio, en alguns casos fins a una hora i mitja d'espera, i va implicar un augment 
substancial del cost per als usuaris que van haver d'esperar pacientment durant 
molt de temps per ser a carrec.

Aixd va portar a una serie de queixes publiques, incloent-hi els requisits 
parlamentaris del Grup Parlamentari De Ciutadans a traves de preguntes al Govern, 
tambe es va presenter una ordre d'accio davant la Fiscalia de Catalunya per 
Tassociacio ciutadana El Defensor del Pacient i els requisits davant la Comissio 
Europea pel Grup Europa renovada del Parlament Europeu.

El 12 de marg de 2020, el Govern de la Generalitat va decretar el Decret Llei 
6/2020, de 12 de marg, de mesures urgents en materia d'assistencia, contractacio 
pressupostaria, financera, fiscal i publica, i per tal de pal-liar els efectes de la 
pandemia generada pel SARS-CoV-2, va aprovar temporalment la seva gratui'tat

El mateix dia, en una compareixenga publica conjunta del president de la 
Generalitat juntament amb el vicepresident, el conseller d'Empresa i el director de 
Treball i Afers Socials, es va anunciar el contingut d’aquest Decret fent una mencio 
expressa al telefon gratuTt 061.

La pagina web del Servei d'Emergencies Mediques (SEM) va recollir la noticia, i fins 
i tot, fins avui, continua anunciant que les trucades a aquest telefon serien 
gratui'tes.

En el pie del Parlament de Catalunya del 7 d'oetubre de 2020 es va aprovar el punt 
3 de la mocio per a una resolucio numero 6 de les presentades pel Grup 
Parlamentari de Ciutadans, que deia: "Mantingueu les trucades al 061 gratui'tes i 
reforceu el personal dels professionals que Tatenen per garantir que totes les 
convocatories siguin contestades al m£s tard possible".

No obstant aixd, som conscients que a partir d'avui aquest telefon s'ha tornat a 
pagar i es un cost important per als usuaris que sovint han de romandre en linia 
durant molts minuts mentre esperen ser cuidats, en alguns casos superant Thora i 
mitja d’espera, que es un cost important per trucada.

El Govern va informar el 15 d’oetubre de 2020 que el 061 va deixar de ser lliure al 
final de Testat d’alarma, sense que aquesta condicio es prestin en el Decret Llei
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6/2020 o qualsevol altra norma, la qual cosa ha suposat un acte arbitrari per part 
del Govern que va tornar a transmetre el cost als usuaris mantenint anuncis en 
pagines web oficials que afirmaven que 061 era gratu'it, sense avisar de cap 
manera als usuaris que es costava de nou.

Per aquest motiu, el Grup Municipal de Ciutadans Vilafranca del Penedes (Cs) 
proposa al Pie I'adopcio dels seguents acords:

Primer. - L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes insta el Departament de Salut i la 
Generalitat de Catalunya a garantir indefinidament la llibertat d'apoderament del 
telefon sanitari 061 de la Generalitat de Catalunya.

Segon.- L'Ajuntament de Vilafranca del Penedes insta el Departament de Salut i la 
Generalitat de Catalunya a realitzar una auditoria interna per fer front a les greus 
incidencies i deficiencies del sistema, retards i costos economics per als ciutadans 
Catalans en Patencio telefonica al 061 des que es va decretar I'estat d'alarma a 
causa de la crisi sanitaria provocada per la pandemia de COVID-19 fins a I'actualitat 
i la implementacio de mesures per accelerar I'atencio telefonica del 061.

Tercer.- Traslladar aquests acords al Departament de Salut de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i als mitjans de 
comunicacio i xarxes socials de titularitat municipal.

La present acta recall la versio en llengua castellana, que es la versio original 
presentada I la seva versio traduida/ que es fa servir per als diferents tramits 
administratius.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per 14 vots a favor (7 JxV, 5 PSC, 1 VeC, 1 Cs), 2 
abstencions (2 CUP) i 5 vots en contra (5 ERC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Eladio Garcia (Cs) manifesta que poc abans dos Iocs Olimpics de Barcelona 
92 es crea el primer sistema integrat urgencies de Barcelona 061, que era una 
societat integrada al 60% per I'ajuntament de Barcelona i el 40% la Generalitat.

L'any 2000 una empresa SEMSA va comprar el 60% a I'ajuntament i va implantar el 
112 seguint les directives europees com unic telefon d'emergencia.

El 061 es transforma posteriorment en 061-CatSalut, per respondre com telefon de 
consultoria medica i sanitaria.

Durant la pandemia CatSaiut deriva totes les emergencies derivades del Covid al 
061 i s'adjudica el contracte a Ferrovial, que la direccio a Catalunya hi ha el senyor 
Roger Junqueras.
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Es continua cobrant aquest serve!. A instancies de Cs s'aconsegueix la gratuTtat del 
telefon. Passada la primera onada de lar pandemia, ara es torna a pagar. A dia 
d'avui el 061 no es gratuit.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) esta d’acord amb les propostes que es formulen. Si el 
serve! no es gratuit, esta d'acord en que ho sigui.

Anuncia el seu vot favorable.

El Sr. Noel Vihas (CUP) defensen I'abstencio perque el problema de la gratuTtat del 
061 esta en que el serve! esta externalitzat.

A Ferrovial fa poc que se II ha aprovat el contracte per 8,8 milions d’euros. Es la 
mateixa empresa que gestiona els rastrejadors per uns 18 milions d'euros. Durant 
la pandemia aquesta empresa va augmentar un 40% els beneficis. Tot amb el 
beneplacit de la Conselleria de Salut, controlada per ERC.

Les grans empreses es segueixen enriquint a traves de serveis que haurien de ser 
publics. Es questionem la gestio prlvada d'un serve! public, igual que el Complex 
aquatic o les zones blaves.

Darrera la mocio no hi ha cap proposta sobre finangament d'aquest serve!.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) anuncia que votaran en contra.

En aquests moments el 061 es gratuit. El problema es que no esta inclos en les 
tarifes planes de les empreses telefoniques. La Generalitat no s'embutxaquen ni un 
duro amb aquest numero de telefon. La Generalitat va fer el decret- lie! 6/2020 on 
es dela que aquest telefon seria gratuit. El que va passar es que el govern de I’Estat 
poc dies despres, va aprovar un "acuerdo de compatibilidad de las personas y 
empresas" on donava una ajuda a les companyies telefoniques per la gratuTtat 
d'aquest telefon. La majoria de les companyies van firmar aquest acuerdo. 
L'acuerdo va decaure quan va decaure I'estat d’alarma. Per tant el 20 d'octubre la 
Generalitat ha tornat a subvencionar a les companyies telefoniques per la gratuTtat 
d'aquest telefon.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que independentment de la gestio, si es 
gratuit perfecte, si no ho es, ho demanen. La realitat es que tenim una pandemia 
que ha fet trontollar el nostre sistema sanitari. L'atencio sanitaria a passat a 
prestar-se telefdnicament I podria ser que els ciutadans s'angoixessin si s’hagues 
de pagar aquest telefon.

12. MOCIO VIA URGENCIA PROPOSADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP

L'alcalde Pere Regull sotmet a consideracio dels regidors I regidores la mocio que 
per via d'urgencia, ha presentat el grup municipal de la CUP.

35



(S£0>/-v AJUNTAMENT 
4lnKr VILAFRANCA 

DEL PENEDES

El Sr. Noel Vlnas (CUP) justifica la urgencia per tots els dies que estan passant els 
ultims dies el territori del Sahara des de I'ajuntament no podem donar Tesquena al 
problema.

Es sotmet a votacio la seva inclusio en I'ordre del dia, la qual s'aprova per 
unanimitat.

MOCIO SUPORT POBLE SAHARAUI. Mocio d'urgencia que presenta el grup 
municipal de la CUP de suport al poble Sahraui per la deriva armada i ocupacio 
militar del Guerguerat per part del regne del Marroc.

El passat 21 d'octubre, desenes d'activistes sahrauis es van reunir per manifestar- 
se pacificament al sud dels territoris alliberats del Sahara Occidental, a la carretera 
que uneix la porta il-legal de Guerguerat amb Mauritania. Els i les manifestants van 
tallar aquesta via per reclamar la fi de I'ocupacio marroquina, la fi de 1'espoli de 
recursos naturals del Sahara Occidental per part del Marroc i la celebracio del 
referendum d'autodeterminacio, un referendum pactat des de I'any 1991 amb la 
signature de I'alto el foe entre el govern de la Republica Arab Sahraui Democratica 
(RASD) i el Regne del Marroc.

La matinada del 13 de novembre, el Regne del Marroc va travessar la bretxa iMegal 
del Guerguerat per desallotjar els i les manifestants sahrauis, trencant tots els 
acords acceptats. Davant d'aquesta situacio el Front Polisario va haver d’intervenir 
per protegir els civils de les agressions marroquines, mentre aquests intentaven 
obrir una altra porta al mur de la vergonya per poder seguir amb Tespoli de 
recursos del Sahara Occidental. L'atac va ser respost pel Front Polisario amb una 
maniobra militar.

Tot aixo va portar al Govern de la RASD a declarar el trencament de Talto el foe 1 a 
avisar d'una escalada militar al Sahara Occidental que pot desencadenar en una 
guerra despres de 29 anys de no-agressio. L'Estat Espanyol te una gran 
responsabilitat vers la comunitat sahraui, ja que el Regne del Marroc ocupa 
il-legalment els seus territoris des del novembre de I'any 1975, en que Espanya, 
signant els acords tripartits de Madrid, va fugir del Sahara Occidental deixant la 
poblacio sahraui abandonada i sense promoure un pla de descolonitzacio, tal com 
obligaven les Nacions Unides.

Des de I'any 1991, amb la signatura de I'alto el foe i la creacio de la MINURSO (la 
Missio de Nacions Unides per al referendum al Sahara Occidental) el poble sahraui 
ha estat exemple de lluita no violenta i ha advocat sempre per la celebracio del 
referendum
d'autodeterminacio que havia de promoure i garantir Nacions Unides.

La missio de la MINURSO ha fracassat durant vint-i-nou anys, amb el beneplacit de 
la comunitat internacionai i amb I'Estat espanyol al capdavant, tot i ser I'estat 
reconegut com a potencia administradora del territori del Sahara Occidental per 
multiples resolucions de les Nacions Unides.

Durant tots aquests anys, el Regne del Marroc ha vulnerat continuament els drets 
de la poblacio sahraui, silenciant brutalment la veu de les activistes que viuen als
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territoris ocupats del Sahara Occidental. Un clar exemple es el que va passar fa just 
deu anys amb el desmantellament del campament de la dignitat de Gdeim Izik, on 
milers de sahraufs es van manifestar durant un mes per denunciar I'ocupacio iMegal 
del regne alauita i I'espoli de recursos naturals que pateix el poble sahraui.

Amb la protesta del Guerguerat, la comunitat internacional ha tingut I'oportunitat 
de donar suport al poble sahraui, pero un cop mes, ha mirat cap a una altra banda. 
Sabent-se impune dels seus actes, el Regne del Marroc ha decidit trencar els acords 
de I'alto el foe. Cal que les Nacions Unides actum en consequencia del que dluen en 
les nombroses resolucions en les quals reclamen una finalitzacio del proces de 
descolonitzacio. Si no es aixf, I'escalada militar pot anar a mes, I iniclar aixi un altre 
conflicte armat que podria suposar I’ocupacio del regne del Marroc dels territoris de 
la Republica del Sahara Occidental.

Per aquests motius, la CUP de Vilafranca del Penedes proposa que el Pie municipal 
de I’Ajuntament adopti els seguents ACORDS:

Que TAjuntament de Vilafranca es posicioni a favor del dretPRIMER: 
d'autodeterminacio
del poble sahraui i de condemna a Tocupacio marroqui del Sahara Occidental, aixi 
com de les actuacions que han portat al trencament de Talto el foe. Per visible 
aquest suport penjant la bandera del poble sahraui al baled de I’Ajuntament de 
Vilafranca.

SEGON: Demanar a la Generalitat de Catalunya un clar suport al dret 
d’autodeterminacio del Sahara Occidental i que condemn! I'ocupacio del territori 
sahraui i el trencament de I'alto el foe per part del Regne del Marroc.

TERCER: Exigir al regne del Marroc la llibertat de tots els presos politics sahraufs,
aixi
com demanar la proteccid dels drets fonamentals del poble sahraui davant les 
constants violacions d'aquests perpetrades per les forces policials i militars del 
Marroc als territoris ocupats del Sahara Occidental.

QUART: Exigir al govern espanyol que assumeixi la seva responsabilitat com a 
potencia administradora del territori del Sahara Occidental en proces de 
descolonitzacio i que lideri, amb la MINURSO, la celebracid immediata d'un 
referendum que reconegui el dret d'autodeterminacio del poble sahraui.

CINQUE: Exigir al govern espanyol que es paralitzi el comerg d'armes amb el 
Marroc, que s'aturi I'espoli dels recursos naturals i economics del Sahara Occidental 
ocupat,

SISE: Traslladar el present acord al ministre d'Afers Exteriors, Ambaixador del 
Marroc a Madrid, al Consol del Marroc a Barcelona, a la President del Govern de 
I'Estat, al President del Senat, al President del Parlament de Catalunya, President 
del Parlament Europeu i al representant de la Unio Europea per a Afers Exteriors i 
Polftica de Seguretat, a la Federacio ACAPS, ACAPS WILAYA ALT PENDES, 
MADRASA CATALUNYA i a la Coordinadora Catalana d'Ajuntaments Solidaris amb el 
Poble Sahraui.
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VOTACIO:

La mocio es aprovada per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 
una abstencio (1 C's).

INTERVENCIONS:

El Sr. Noel Vinas (CUP) manlfesta que Vilafranca hi esta molt relacionada, 
reprodueix el text de la mocio i pels motius que s'hi exposen demana donar suport 
al poble saharauf.

El Sr. Eladio Garcia (C's) condemna les accions del regne del Marroc. S'han de ter
se accions politiques i no militars. Aposten per la resolucio pacifica de! conflicte i 
anuncia que s'abstindra.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manlfesta que tambe havien preparat una proposta de 
mocio d’urgencia i demana encapgalar-la. Vilafranca te una llarga tradicio i el suport 
al poble saharauf.

La Sra. Montse Arroyo (PSC) manifesta que es un conflicte que fa molts anys que 
dura. Com a membres que som de TACAPS donaran suport.

El Sr. Pere Sabat (ERC) anuncia el vot a favor i demanen encapgalar la mocio.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que el tema de la bandera al baled es 
complicat. Es complicat penjar al baled una bandera d'un altre pais. E! seu 
compromfs es de poder trobar una solucid, ho parlaran.

13. PRECS I PREGUNTES

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) insisteix en la soMicitud d'informacid sobre els ajuts a 
I'escolaritzacid del curs 2019/2020

Demana que informin sobre les mesures que han pres sobre el tema dels coloms. 
continuen havent-hi problemes en algunes zones de Vilafranca

Demana que faci un seguiment per part de I’ajuntament sobre el tema del 
subministrament de material basic a les escoies i en concret el paper de vater. Hi 
ha alguna queixa d’aiguns pares perque Tescola els ha demanat que porti algun 
tipus de material entre ells, paper de vater.

Referent a la tala d’arbres, si be es va rebre Tinforme correctament, demana que 
en futures actuacions es parli abans amb els veins explicant quina accid s'ha de fer 
i perque s'ha de fer.

Zona de les pistes, el camp de futbol i de la zona de la Pelegrina. Ates que no hi ha 
activitat esportiva, sembla que la zona queden insuficientment il-luminada. Demana 
que es miri com es pot solucionar aquesta situacid.
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Ens rebut diferents peticions de que hagin lavabos mobils d’acces public mentre 
duri en la situacio en que els bars estan tancats.

Els ha arribat informacio de que I'empresa Ametller, promocionant Tagropark 
Penedes, diu que el projecte compta amb I'aval de I'ajuntament de Vilafranca. Fins i 
tot hi ha el logo de I'ajuntament en els seus documents promocionals. Demana 
informacio sobre si aixo es cert i as de ser-ho, els motius.

El Sr. Noel Vihas (CUP) demana si el Govern de TAjuntament ha donat instruccions 
per part de I'ajuntament per tal que hi hagi els Mossos d'Esquadra presents en les 
concentracions politiques o socials.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que desconeix si I'ajuntament ha avisat els 
Mossos. Ell directament, no. I aprofita per dir que si s'acaben fent pintades i 
accions indviques es possible que els Mossos acabin fent acte de presencia.

La Sra. Maria Ramon (CUP) demana informe juridic al secretari sobre si 
I'ajuntament compleix la normativa en Tempadronament municipal.

Demana la convocatoria de la Comissio del Transport public.

La Sra. Monica Hill (ERC) demana al Sr. Francisco Romero perque van presenter 
unes al-legacions al projecte d'urbanitzacio del carrer Corner^. Al-legacions que no 
se'ls ha contestat per escrit i en canvi el regidor ja va fer manifestacions a Penedes 
Televisio conforme aquestes al-legacions es desestimaven. Consideren que el 
procediment no es correcte. Cal que primer I'altra part tingui la resposta a 
al-legacio.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que aixo que diu es una entrevista, que 
enten que el mitja de comunicacio va veure I'accio de comunicacio feta pel grup 
d'ERC i li va preguntar pel tema. Ell va respondre que s'estava acabant de preparar 
i per on podia anar la resposta. De seguida que el tinguem complet, ja els farem 
arribar la resposta.

El Sr. Salvador Campama (ERC) demana que el Govern compleixi la normativa 
sobre preguntes presentades per escrit, la qual oblige a contestar per escrit les 
preguntes que I’oposicio presenta per escrit. En concret, preguntes d'educacio 
presentades el dia 6 d’octubre sobre ajuts a I'escolaritzacio, sobre segregacio 
escolar a Vilafranca, sobre la situacio de la bretxa digital a Vilafranca i si 
I'ajuntament havia subministrat mascaretes transparents al professorat que aten 
alumnat amb discapacitat auditiva. Exigeixen resposta per escrit a les preguntes 
formulades.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que durant aquest plenari el Sr. Zaballa 
ha dit textualment: "treballar conjuntament es trucar a la porta i posar-se junts 
davant del carro". L'any passat van arribar a un acord amb el Govern a I'hora de 
recolzar els pressupostos. Hi ha alguns punts que han quedat superats per la 
pandemia, pero entenen que si que resta vigent la possibilitat de que hi hagi una 
Casal d'Hivern. El 9 d'octubre van demanar una reunio amb la regidora per posar- 
se davant del carro i parlar d'aquest tema. Van reiterar la demanada el 18
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d'octubre. El dia 27 la regidora els va trucar per reunir-se una hora mes tard, coa 
que va ser impossible. El dia 8 de novembre ho van tornar a reclamar i a data 
d'avui encara no tenen resposta.

(.'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que es possible que no hi hagi una resposta 
possible, perque en la situacio sanitaria que estem, fer un Casal d'Hivern vol dir 
agrupar nanos de diferents escoles. En aquest moment seria impossible i en aquest 
moment ni uns ni altres saben que es podra fer el dilluns proper

Seguidament (’alcalde aixeca la sessio, de la qual, com a secretari/estenc/questa 
aqta. / /

El eecretari, Vist/i plau 
I’alcalde,
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